
Tichá noc

Zaječské mladé víno

Zaječské krojované hody

Tichá noc

Zhodnocení vinařského roku

Tichá noc, nám 
všem z ná má 
vánoční píseň. 
Hlavou se mi 
honí myšlenky 
- v jaké době 

píseň vznikla, kdo byli její tvůrci a 
jak dlouhá je její pouť na tomto světě.

Sobotní ráno slibuje krásný den, slu-
níčko se klube z ranního oparu a po 
předchozím větru ani památky. Lidé 
se prochází dědinou a jejím krásným 
okolím a užívají si krásného podzim-
ního dne. Přijelo jich dnes 5.11.2016 
skoro tři sta, aby se zúčastnili třetího 
ročníku „Zaječských mladých vín“.

Krojované hody jsou 
jednou z největších 
událostí v naší krásné 
obci a jako již tradičně 
se konaly první čer-
vencový víkend. Hody 
jsou vyvrcholením 
dlouhodobých příprav 

a je potřeba tomu obětovat mnoho času 
a taky mít velkou trpělivost. Naštěstí 
je spousta ochotných lidí, kteří mají 
zájem podílet se na něčem tak cen-
ném, jako jsou krojované hody a rádi 
pomohou.

O ročníku 2015 jsme hovořili jen v 
superlativech a někteří o něm mluví 
jako o ročníku století. V tom roce bylo 
48 tropických dnů s teplotami nad 
30°C, přičemž tímto posledním dnem 
bylo 17. září 2015. Tolik teplých dnů 
je v našich klimatických podmínkách 
velmi neobvyklé. V roce 2016 bylo 
těchto dnů celkem 37. Poslední byl 14. 
září 2016 s teplotou 32,2°C. V tomto 
měsíci bylo překvapivě 9 tropických 
dnů (v roce 2015 jen 2 dny). Letošní 
léto mělo příjemný průběh s malým 
výskytem extrémních teplot. Vysoké 
teploty jen lehce ...

celý text na str. 3

celý text na str. 15

celý text na str. 22

celý text na str. 21

Vážení spoluobčané, je období adventu, blíží se Vánoce 
a konec kalendářního roku. Přeji Vám, abyste ales-
poň v době těchto svátků na chvilku zpomalili způsob 
svého života, abyste svátky strávili v kruhu svých 
nejbližších, abyste byli šťastni, spokojeni, naplněni 
vnitřní harmonií a pohodou. 
Do nového roku Vám přeji hlavně pevné zdraví a 

spokojenost.
Jana Hasilíková

2/2016

Tichá noc, svatá noc, jala lid v blahý klid.
Dvé jen srdcí tu v Betlémě bdí, 
hvězdy při svitu u jeslí dlí,
v nichž malé děťátko spí, 
v nichž malé děťátko spí.

Tichá noc, svatá noc! 
Co anděl vyprávěl, 
přišel s jasností v pastýřův stan,
zní již z výsosti, z všech země stran:
„Vám je dnes spasitel dán; 
přišel Kristus Pán!“

Tichá noc, svatá noc!
Ježíšku na líčku boží láska 
si s úsměvem hrá, 
zpod zlaté řasy k nám vyzírá,
že nám až srdéčko plá, 
vstříc mu vděčně plá.
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Hody 2016 Společné foto stárků na place

Devátá třída ročník 2015-2016 Průvod stárků 2016

Vánoční jarmark - vystoupení žáků MŠ 

Vánoční jarmark 

Vánoční jarmark - vystoupení žáků ZŠ 

Vánoční jarmark
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Tichá noc

Lidka Létalová

Tichá noc, nám všem známá vánoční píseň. Hlavou se mi honí 
myšlenky - v jaké době píseň vznikla, kdo byli její tvůrci a jak dlouhá 
je její pouť na tomto světě. 

Přenesme se do dávné minulosti roků 1787 až 1863. Nacházíme se 
v okolí rakouského města Salzburg. Je doba napoleonských válek. 
Místní obyvatelstvo strádá hladem, bídou, neboť tudy neustále táh-
nou francouzská vojska. Ta drancují i to poslední, co v příbytcích 
naleznou, boří a ničí. Usoužený lid spatřuje jedinou oporu v církvi. 
Jenom síla víry a ducha dává žít den za dnem, rok za rokem. Lidé se 
hojně účastní  bohoslužeb s nadějemi na lepší časy. Díky nařízení 
salzburského arcibiskupa je při sborových  zpěvech povolena místo 
latinského zpěvu rodná němčina. Vznikají písně a koledy v mateřštině. 

Tady se životy tvůrců Tiché noci protínají. Joseph Mohr, autor textu 
, se narodil 11.12. roku1792. Ve svých 7 letech zaujal malý Josef svým 
nadáním místního vikáře. Ten se ho ujal a financoval mu studia 
teologie. Vděčný a skromný chlapec oplátkou zpíval a hrál na housle v 
kostelním sboru. Po studiích byl vysvěcen na kněze. Tím, že pocházel 
z poměrů, kde si hlad a bída podávaly ruce, měl obrovské sociální 
cítění. Díky tomu byl oblíbeným knězem. Byl účasten trápení a bolu 
prostých lidí, ale i chvilek radosti, kdy si s těmito lidmi rád i zazpíval. 
Bohužel,  toto chování vedlo z řad mnohých farářů ke stížnostem 
na Josefa Mohra. Byl odvoláván, putoval od farnosti k farnosti, od 
vesnice k vesnici. A s ním šla i jeho pověst - kněze lidumila. Při těchto 
cestách ho nejvíce trápilo,  jak musí už malé děti těžce pracovat, bez 
možnosti vzdělávání. Jeho přičiněním a díky sponzorům, založil 
školu, kterouž za jeho působení prošlo na 170 dětí. 

Autor hudby Franz Xaver Gruber, se narodil 25.11. roku 1787 v ro-
dině chudých tkalců. Dle rodičů měl být pokračovatelem úmorného 
tkalcovského řemesla. Zasáhla opět náhoda. Franzův učitel si všiml 
hudebního nadání u chlapce. Začal ho učit hře na varhany. Věnoval 
se mu, připravoval na učitelské zkoušky. Jako 20 letý dostává první 
místo učitele, občas zastupuje za nemocného varhaníka v kostele. Za 
svou kantorskou činnost dostává pochvalu od školních inspektorů. 
Jeho školou prošlo na 130 dětí. Nejen radosti, ale i těžké rány osudu 

provází Gruberův život. Pochoval dvě manželky, měl celkem 12 
dětí,  z nichž přežily jen čtyři. Výchova žáčků a láska k muzicírování 
ho posouvala dál. Vytvořil téměř na devadesát hudebních děl,  pře-
vážně s náboženskou tématikou. 

 Vraťme se do kraje kolem Salzburgu, přímo do vesničky Obern-
dorf. Tady se spřátelili kněz Mohr a varhaník Gruber.V kostelíku sv. 
Mikuláše připravují jako každoročně vánoční obřad. Jiné to nebylo 
ani o Štědrém dnu 24.12. roku 1818. Kněz Mohr připravoval od rána 
slavnostní mši a tehdy si varhaník Gruber posteskl, že myši prokousaly 
měchy u varhan. Zrovna dnes !! V den, kdy měly kostelem zaznít co 
nejslavnostněji !! Kněz Mohr neváhal, pohledal jeho kdysi složenou 
básničku o Vánocích v duchu rodinné pohody a soudržnosti. Poprosil 
učitele - varhaníka Grubera, zda by nemohl složit k básni nějakou 
milou, jednoduchou melodii, která by se dala doprovodit hrou na 
kytaru. Ještě téhož dne melodie vznikla. Oba ji do večera nacvičili 
i s místními dětmi. O půlnoční mši odezněla píseň Tichá noc,  sice 
bez varhan, za doprovodu kytary, ale i tak vešla do srdcí posluchačů. 
Během dvou staletí, kdy si píseň lidé předávali, ušla cestu - možno 
říci - kolem světa. 

Tak vzácné přátelství spojovalo tyto muže, že dokázali vytvořit, 
troufám si říci, koledu nesmrtelnou. Historie, ta mocná čarodějka, 
nám už tolikráte dokázala, že ne tak v bohatém, materiálním pro-
středí, ale v  prostředí chudém, skromném, vznikají ta nejvzácnější 
díla plná lásky, pokory a porozumění. 

Kapitoly životů kněze Josepha Mohra a učitele - varhaníka Franze 
Xavera Grubera se uzavírají. Jedenkrát byl kněz Mohr povolán k 
umírajícímu poskytnout „poslední pomazání“. Při cestě nastydl, 
dostal zápal plic, jehož následkem roku 1848 zemřel. Zemřel chudý 
tak, jak chudý na svět přišel. Vše co měl obětoval potřebným. Učitel 
- varhaník Gruber přežil kněze Mohra o patnáct let.  O tom jaký byl 
varhaník Gruber čestný a poctivý muž svědčí příhoda přibližně šest 
let po Mohrově smrti. Oblíbená koleda Tichá noc začala lidovět, ale 
patřičná místa zajímal původ a autorství písně. Zde uvádí Gruber 
kromě sebe,  také autora textu kněze Mohra. Jak svádějící  mohlo 
být pro někoho jiného uvést pouze sebe, užít si slávy. To by ale nikdy 
přítel Gruber svému nejbližšímu kamarádovi Franzi Mohrovi, ani 
po smrti udělat nemohl. F.X. Gruber do své smrti roku 1863 působil 
jako varhaník a dirigent církevního sboru. 

První adventní neděle - vánoční jarmark

Mgr. Kristýna Dobešová

První adventní neděle (27. listopadu) již tradičně patřila v naší obci 
společnému setkání občanů, zahájení adventní doby a rozsvícení 
vánočního stromečku před kostelem sv. Jana Křtitele. Nejprve jsme 
si vyposlechli hudební program, který pro nás připravily děti z ma-
teřské školy, základní školy a ženský pěvecký sbor. Po jeho ukončení 
se všichni doslova vrhli do velkého obecního „pártystanu“, kde již 
byly k prodeji připraveny výrobky dětí i dospělých. Akce se těšila 
vysoké návštěvnosti.

Mohli jsme se zahřát svařeným vínem nebo čajem a pochutnat si 
na připraveném občerstvení.

Děkujeme všem, kdo se na akci podíleli a věnovali svůj volný čas 
přípravě pěkného podvečera první adventní neděle v Zaječí.



4

Z jednání zastupitelstva obce (ZO) 
konaného dne 1.9.2016

ZO schválilo: 
- ZO schválilo prodat pozemek a podepsat kupní smlouvu na p.č. 

5065/196 o vým. 314 m2 za 100 Kč/m2.
- ZO schválilo prodat část pozemku a podepsat kupní smlouvu na 

p.č.  3283/6 o vým. cca  86 m2 za 100 Kč/m2.
- ZO schválilo požádat SPÚ - ČR o úplatný převod  pozemku p.č. 

756/2 v k.ú. Zaječí.
- ZO schválilo závazek ve výši 50 Kč/občan/rok na spolufinancování 

sítě sociálních služeb od r. 2017.
- ZO schválilo rozpočtové opatření č. 4/2016 ve výši příjmů: 43.500 

Kč, výdajů: 2.805.100 Kč a financování: 2.761.600 Kč. 
- ZO schválilo nechat zpracovat projektovou dokumentaci lokality 

Písečník pro stavební a demoliční odpad.
- ZO schválilo doplnit Rozpočtové opatření č. 4 na projektovou 

dokumentaci lokality Písečník pro stavební a demoliční odpad.
- ZO schválilo návrh paní starostky vyzvat VaK Břeclav ke sdělení, 

zda plánují v budoucnu opravy na vodovodním řadu či na dešťové 
kanalizaci na ul. Školní, Dlážděná a Vinařská.

ZO zamítlo:
- ZO zamítlo zveřejnit záměr prodat pozemky p.č. 1293/19 o vým. 

96 m2  a část pozemku  p. č. 5065/87 o vým. 14 m2.
- ZO zamítlo zveřejnit záměr prodat pozemky p.č. 5013/163 o vým. 

489 m2  a p.č.  5013/165 o vým. 646 m2 .

ZO vzalo na vědomí:
- ZO vzalo na vědomí návrh Smlouvy o odvádění odpadních vod.
- ZO vzalo na vědomí požadavek p. Františka Dobeše k vytipování 

a zprovoznění obecních studen.

ZO pověřilo:
- ZO pověřilo Radu obce k provedení rozpočtového opatření na 

příjem a převod průtokové dotace pro MŠ.
- ZO pověřilo školskou, kulturní komisi spolu s radou obce k pří-

pravě OZV k zajištění veřejného pořádku (z důvodu novely zákona 
o přestupcích od 1.10.2016).

ZO odložilo:
- ZO odložilo prodat část pozemku p.č. 1871/22 a část pozemku p.č. 

1871/23 o celkové vým. cca 1500 m2 (na stavbu rodinných domů 
v lokalitě Mladé vinohrady) za 350 Kč/m2 + 21% DPH. 

Z mimořádného jednání ZO konaného dne 
22.9.2016

ZO schválilo: 
- ZO schválilo uzavřít smlouvy o veřejných službách v přepravě 

cestujících veřejnou drážní osobní dopravou s dopravcem, společností 
REGIOJET a.s., IČ: 283 33 187, se sídlem Náměstí Svobody 86/17, 
602 00 Brno, v rámci níž dojde k objednávce spojení Zaječí - Brno 
a zpět na lince Bratislava - Praha a zpět.
- ZO schválilo kompenzace dopravci částkou ve výši 50.000 Kč 

za kalendářní rok. 
- ZO schválilo rozpočtové opatření č. 5/2016 ve výši příjmů: 
- 865.000 Kč, výdajů: 192.000 Kč a financování: 1.057.000 Kč. 

Z jednání ZO konaného dne 8.12.2016

Usnesení č. 12/2016 z veřejného zasedání zastupitelstva obce ze 
dne 8.12.2016    Zastupitelstvo obce (ZO) vzalo na vědomí informaci 
o zveřejnění záměru prodat stavební pozemky v nové lokalitě „nad 
hřištěm“ (Nová Sadařská),  který vydala rada obce a byl zveřejněn 
8.11.2016. Bližší podmínky prodeje budou stanoveny na pracovní 
poradě zastupitelstva.

ZO schválilo zveřejnit záměr prodat pozemky na p.č. 1871/85 
o vým. 1193 m2 a p.č. 1871/86 o vým. 815 m2  (v lokalitě Mladé 
vinohrady) za 350 Kč/m2 + 21% DPH.  s tím, že proběhne jednání 
s jednatelem společnosti panem Klikou o koordinaci stavby opravy 
ul. Šakvické a výstavby RD a schválilo zveřejnit záměr prodat po-
zemek p.č. 1871/83 o vým. 912 m2 (v lokalitě Mladé vinohrady) za 
350 Kč/m2 + 21% DPH.  

ZO vzalo na vědomí zprávu místostarosty obce o investičních 
akcích obce.

ZO vzalo na vědomí zprávu starostky obce k činnosti rady obce 
v období 06-11/16.

ZO schválilo Rozpočtový výhled Obce Zaječí na období 2016 – 2019.
ZO schválilo přebytkový rozpočet obce na r. 2017 v tomto objemu:
- Příjmy: 22.655.300 Kč
- Výdaje: 20.058.200 Kč
- Financování: -2.597.100 Kč

Schválené finanční dotace:
MŠ Zaječí 850.000,-Kč (provozní výdaje)
ZŠ Zaječí 1.950.000.-Kč (provozní výdaje)
Obec Rakvice 25.000,-Kč (jednotka PO Rakvice)
Schválené finanční dotace do max. výše:
ČZS Zaječí 15.000,-Kč (Velikonoční košt vín)
Vinaři Zaječí 20.000,-Kč (večerní program – otevřené sklepy)
TIC Zaječí 13.000,-Kč (počítač pro veřejnost)
Rybníkáři Zaječí 100.000,-Kč (rek. objektů rybníků, křovinořez, 

nářadí)
MRS, p.s. Zaječí 30.000,-Kč (ryby, přístřešek a okolí dět. rybníku)
TJ Sokol Zaječí 150.000,-Kč (provozní výdaje)
SK Zaječí 20.000,-Kč (provozní výdaje)
MS Zaječí – Nové Mlýny 30.000,-Kč (krmivo, opravy) 
Příspěvky zaps. spolkům 114.000,-Kč (2.000,-Kč na jednu akci)
Příspěvky ost. spolkům 41.000,-Kč (5.000,-Kč stárkům na hody, 

2.000,-Kč na jednu kulturní akci)
Příspěvky občanům 8.000,-Kč (2.000,-Kč na jednu akci)
Příspěvky novorozencům 20.000,-Kč (2.000,-Kč pro 1 dítě)
ZO schválilo Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2016 o nočním klidu 

s účinností od 1.1.2017.
ZO schválilo uzavřít Smlouvu o spolupráci mezi Obcí Zaječí a VaK 

Břeclav (koordinace oprav chodníků a oprav vodovodu).
ZO schválilo žádost ředitelky MŠ Zaječí o navýšení příspěvku 

MŠ Zaječí v roce 2016 o 12.000,-Kč na pořízení zahradního domku.
ZO schválilo žádost ředitelky MŠ Zaječí o přijetí finančního daru 

ve výši 20.000 Kč od Obce Milovice na nákup vybavení MŠ.
ZO schválilo zapojení MŠ do projektu „MŠ Zaječí 22“ a podání 

žádosti o podporu 353.486,-Kč (do rozpočtu 353.500,-Kč). Jedná se 
o průtokovou dotaci.

ZO schválilo změnu účelu dotace schválené Moravskému rybář-
skému svazu Zaječí pro rok 2016 – dotaci ve výši 30.000,-Kč lze 
využít na nákup počítače a oplocení tréninkové nádrže pro dětský 
rybářský kroužek.

Stav finančních prostředků na účtech obce k 30.11.2016: 
- u banky   22 410 511,-Kč
- na termínovaném vkladu 15 008 550,-Kč
Celkem   37 419 061,-Kč
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Zpráva z činnosti Rady obce Zaječí za 
období červen - listopad 2016

Rada obce schválila:
- poskytnutí finančních dotací spolkům, organizacím atd. dle schvá-

leného rozpočtu obce Zaječí a uzavření Veřejnoprávních smluv o 
poskytnutí dotace
- zveřejnit záměry na pronájem pozemků
- výzvy k podání nabídek na ZMR: Projekt pro revitalizaci zaječího 

potoka a revitalizaci LBC4 - Labutí jezírko, Tukový lapol – ZŠ Za-
ječí, Nový Územní plán Zaječí, Výměna kotlů na budově OÚ Zaječí, 
Školní 401 a kotle na BD č.p.227,  Sanace opěrné zdi mezi školou a 
kostelem v Zaječí, Zateplení fasády bytového domu č.p. 227 v Zaječí, 
Oprava povrchu ulice Šakvická v Zaječí
- cenovou nabídku p. Miloše Holinky předloženou starostou obce 

Přítluky na chemické ošetření dřevěné konstrukce rozhledny Maják
- oslovit stavební firmu p. Ladislava Pálky,  IČ: 61415847, Šakvická 

448, 691 05 Zaječí k provedení zakázky –„Rekonstrukce vchodu do 
knihovny v Zaječí“
- pořízení modulu GISA u fa DATA PROCON s. r. o., IČ: 25315056, 

Palackého tř. 768/12, 612 00 Brno, jedná se o rozšíření geoportálu – 
zaměření hřbitova – digitalizace, umístění hrobů, evidence placení 
hrobových míst apod.
- návrh na posunutí dopravní značky označení obce Zaječí
- oslovit firmy zabývající se výstavbou kolumbárií k podání návrhu 

kolumbária na místním hřbitově
- zveřejnit záměr pronajmout byt č. 1 v domě č.p. 409 – jedná se o 

byt 3 + kk o celkové výměře 62,63 m2
- výměnu nového kondenzačního kotle v bytovém domě č.p. 227 

na ul. Dlážděná
- uzavřít nájemní smlouvu s paní Mgr. Terezou Gladkovou, učitelkou 

ZŠ, na byt č. 1 v bytovém domě č.p. 409 na ul. Požární
- RO schválila pokračovat v rekonstrukci levého chodníku ulice 

Školní směrem ke kostelu, s oslovením dodavatele rekonstrukce 
chodníků v obci – firmu RUFA s.r.o.,    s využitím případu vhodného 
zvláštního zřetele (zmírnění tvrdosti). RO schválila objednat práce u 
firmy RUFA s.r.o. za stejných podmínek a pravidel jako u zakázky: 
Souvislá údržba chodníků v obci Zaječí a celoplošná oprava zámkové 
dlažby vozovky v ulici Domky 
- svolat mimořádné jednání ZO na 22.9.2016 v 18 hod., za účasti 

zástupce společnosti RegioJet, který bude informovat zastupitele o 
projektu „Nové spojení přímým dálkovým vlakem do moravských 
vinařských stezek“
- podpis Smlouvy o partnerství a spolupráci mezi obcí Zaječí a 

Partnerství, o.p.s
- zaslat uchazečům Rozhodnutí o zrušení VZMR „Sanace opěrné 

zdi mezi ZŠ Zaječí a kostelem“
- postoupit stížnost p. Z. Jurečky o narušování nočního klidu ze 

sousední stavby, majitelem stavby je pan Leoš Buchta, k projednání 
do přestupkové komise
- úhradu pokuty ve výši 30.000,- korun ČIŽP - oblastní inspektorát 

Brno, za ukládání odpadu v lokalitě Písečník bez souhlasu příslušného 
krajského úřadu, dále úhradu paušální částky ve výši 1 000,- korun 
za náklady řízení
- vydat souhlasné stanovisko k akci „Dyje, poldr Přítluky“, projek-

tová dokumentace pro územní řízení

- uzavřít příkazní smlouvu na technický dozor investora na akci 
„Oprava ulice Šakvická v Zaječí“ s Ing. Maisnerem

- provést při vjezdu z ulice Hlavní na ulici Dlážděnou přímo na 
komunikaci vodorovné dopravní značení 
- vydat souhlas ke stavbě VDJ Zaječí – Hustopeče a V. Pavlovice, 

přeložky přívodních řadů pro Vak, a.s. Břeclav
- návrh OZV obce Zaječí č. 1/2016 o nočním klidu
- uzavřít pracovní smlouvu od 1.1.2017 s p. Zbyňkem Šlancarem 

na pracovní pozici „Správce obecního majetku“
- zveřejnit záměr prodat jednotlivé části pozemku p.č. 5065/106 o 

výměře 14 138m2 v k.ú. Zaječí vzniklých dle GP č. 1287-18/2016 
ze dne 11.10.2016 vyhotoveným Ing. Liborem Sedláčkem (EKOS T 
spol. s.r.o.)

Rada obce vzala na vědomí:
- udělení souhlasu z JMK ke zřízení přípravné třídy v ZŠ
- statický posudek na opěrnou stěnu mezi ZŠ Zaječí a kostelem, 

včetně návrhu opatření ( drenáž, zpevnění, betonový nástřel )
- zápisy z jednání Technické komise a Školské, kulturní a sportovní 

komise
- informaci o dokončení kolaudačních řízení (celkem 4) týkající se 

„ČOV a kanalizace Zaječí“
- návrh rozpočtu obce pro r. 2017

Rada obce pověřuje starostku:
- dle zákona č. 106/2016 Sb. k zasílání gratulací k výročí narození 

a sňatku, pozvání na vítání občánků a kondolencí
- k uzavření SOD na akci: „Vyhotovení GP na rozdělení pozemku p.č. 

KN 5065/106 pro k.ú. Zaječí“ se spol. EKOS T, spol. s.r.o., Bezručova 
68, 674 01 Třebíč, která předložila cenově nejvýhodnější nabídku 
- k uzavření SOD na akci: „Studie dopravního řešení obce Zaječí“ 

se společností VIADESIGNE s.r.o., IČ: 27696880, Na Zahradách 
1151/16, 690 01 Břeclav, která předložila cenově nejvýhodnější na-
bídku a splnila všechna kritéria
- k uzavření SOD na akci: „Klimatizace na OÚ Zaječí“ se společností 

NOSRETI velkoobchod s.r.o., IČ: 00283746
- k uzavření SOD na akci: „Tukový lapol – ZŠ Zaječí“ se společností 

Kaiser servis s.r.o., IČ: 26274906, Trnkova 11, 628 00 Brno, která 
předložila cenově nejvýhodnější nabídku
- k uzavření SOD na akci „Projekt pro revitalizaci Zaječího potoka 

a revitalizace LBC 4 - Labutí jezírko v k.ú. Zaječí“ se společností 
VZD Invest s.r.o., IČ: 26954834, K uzavření SOD na akci: „Zpra-
cování územního plánu obce Zaječí“ se spol.  AR projekt, s.r.o.,  
Hviezdoslavova 1183/29a, 627 00 Brno, která předložila nejnižší 
cenovou nabídku
- k uzavření SOD na zakázky: „Výměna kotlů v budově OÚ Zaječí“ 

a „Výměna kotle na BD č.p. 227“ se spol. Stavby RUFA, s r.o., Velké 
Němčice 597, PSČ 691 63, která předložila cenově nejvýhodnější 
nabídky
- k uzavření SOD na zakázku: „Zateplení fasády BD č.p. 227 v 

Zaječí“ s p. Ladislavem Pálkou, Šakvická 448, 691 05 Zaječí, který 
předložil cenově nejvýhodnější nabídku
- k uzavření SOD na akci: „Oprava povrchu ulice Šakvická v Zaječí“ 

se spol. AGROMELI spol. s.r.o., Olomoucká 1177/178, 627 00 Brno, 
která předložila cenově nejvýhodnější nabídku.

Odpověď na dotazy občanů

Jana Hasilíková

Důvodem k vykácení náletových dřevin podél hlavní silnice (na 
pravé straně směrem k zemědělskému družstvu) bylo podání žá-
dosti spol. RGV a.s. Břeclav v rámci realizace rozšíření energetické 
distribuční sítě novým kabelovým vedením.

Dopravní značení „konec a začátek Obce Zaječí“ bylo posunuto 

v této lokalitě z důvodu bezpečného napojení dvou podnikatelských 
pozemků na stávající silnici III.třídy č. 421 a také z důvodu  bezpeč-
nějšího provozu.

Z hlášení místního rozhlasu
Vážení občané. Zastupitelstvo obce Zaječí připravuje návrh nového 

územního plánu obce. Vyzýváme Vás proto, aby jste případné záměry 
změn ve stávajícím platném územním plánu poslali písemně nebo 
mailem na OÚ, a to nejpozději do konce tohoto roku.
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Fakta o ČOV Zaječí:
V letech 2014 - 2015 proběhla výstavba čistírny odpadních vod a kanalizace v obci a následně v roce 2016 byla tato stavba zkolaudována.

Nejpozději do konce roku 2016 by měly být všechny nemovitosti napojeny na splaškovou kanalizaci do již připravených revizních šachet. 
K 1.1.2017 budou se všemi vlastníky nemovitostí v Zaječí uzavřeny smlouvy na odvádění splaškových vod, které Vám byly doručeny v 
začátku prosince a bude započato s výběrem záloh na stočné. Pravidla dotace stanovují, že čistírnu odpadních vod včetně splaškové ka-
nalizace bude provozovat obec, která stanoví cena stočného za m3 vypouštěných vod.

Co z toho plyne:
Poplatek za takzvané stočné vybírá obec Zaječí a ten byl na základě výpočtu stanoven na 34,50Kč, a to včetně DPH za m3 vypouštěných 

odpadních vod. Cena za stočné v Zaječí je podstatně nižší než je stočné, které u provozovaných kanalizací vybírá společnost VaK Břeclav 
a.s. (48,30Kč včetně DPH). Nyní je třeba podepsat „Smlouvu o odvádění odpadních vod splaškovou kanalizací“, která Vám byla začátkem 
prosince doručena domů. Ve smlouvě prosím uveďte nastavení plateb za stočné a pokud do splaškové kanalizace vypouštíte i vodu z jiných 
zdrojů (studna, nádrž a tak podobně), tak to prosím ve smlouvě také poctivě přiznejte, jinak na Vás budou doplácet ostatní spoluobčané 
a vystavujete se zbytečným postihům za uvedení nesprávných údajů.

Smlouvu vypište, podepište a jedno vyhotovení odevzdejte v doručené obálce na podatelně OÚ Zaječí (případně vhoďte do poštovní 
schránky na budově OÚ nebo do označené schránky v prodejně Jednoty) a to nejpozději do 13.1.2017.

Do obálky také prosím vložte lístek, na kterém uveďte stav Vašeho vodoměru k 31.12.2016.
V případě zájmu Vám poradíme na Obecním úřadě a také pomůžeme s vypsáním smlouvy.

Provoz čistírny odpadních vod po kolaudaci

Ing. Jaroslav Jedlička pověřený správce ČOV

Vybudování čistírny odpadních vod (dále jen ČOV) a kanalizace 
se dotklo všech obyvatel v obci Zaječí. Období rozkopaných ulic 
skončilo. Kanalizace i ČOV jsou zkolaudovány, prošly obdobím 
zkušebního provozu a celá infrastruktura je v současné době předána 
do trvalého užívání. 

Přestože do současné doby nejsou připojeni všichni producenti 
odpadních vod, lze říci, že přínosy pro ochranu životného prostře-
dí jsou hmatatelné. Bohužel nepřipojení producenti i v současné 
době natolik znečišťují Zaječí potok, že toto znečištění je patrné 
i v sousedních Šakvicích. Za období provozu ČOV bylo vyčištěno 
cca 50 000 m3 odpadních vod. Odstraněné znečištění představuje 
několik desítek tun organických látek, dusíku a fosforu, které by se 
jinak dostaly do vodoteče. Dnes však odpadní voda prošlá čistírnou 
s rezervou splňuje požadavky dané vodoprávním úřadem. Produkty 
z čištění odpadních vod jsou předávány na kompostárnu HANTÁLY, 
kde slouží jako jedna ze vstupních kompostovaných surovin.

Provoz ČOV není levnou záležitostí. Spotřeba elektrické energie, 
požadavky na obsluhu zařízení, chemické rozbory, poplatky za ulo-
žení odpadů tvoří část nutných provozních nákladů. Provoz ČOV a 
kanalizace stojí obecní pokladnu cca 900tis. Kč za rok. V současné 
době je celé zařízení v záruce. 

Po jejím uplynutí budou ale veškeré opravy hrazeny obcí, tedy z vámi 
zaplaceného stočného. Jak vysoké budou náklady na opravy zařízení 
může určitou částí ovlivnit každý z vás. Každý, kdo je připojen, nebo 
se nově napojuje na veřejnou kanalizaci, uzavírá smlouvu s provozo-
vatelem kanalizace, ve které je uvedeno, že odpadní voda  vypouštěná 
do kanalizace musí mít parametry podle obecně platných zákonů a 
kanalizačního řádu.  Kanalizační řád je dostupný na obecním úřadě 
a na webových stránkách obce. 

Pro běžného obyvatele napojeného na kanalizaci platí pravidlo, že 
do kanalizace vypouští odpadní vody běžně znečištěné každodenní 
lidskou činností, tedy hygienou, užíváním toalety, úklidu, praní, 
mytí nádobí apod.

Do stokové sítě nepatří následující látky: 
- látky infekční a karcinogení
- produkty ze zpracování hroznů, výpalky 
- jedy, žíraviny a výbušniny 
- omamné látky, hořlavé látky 
- biologicky nerozložitelné tenzidy 
- organická rozpouštědla, ropné látky, silážní šťávy 
- průmyslová a statková hnojiva 
- látky způsobující změnu barvy vody 
- látky, které by mohly způsobit ucpání kanalizační stoky 

- pevné odpady včetně kuchyňských, které se dají zneškodňovat 
tzv. „suchou cestou” 

Jak je uvedeno, do kanalizace nepatří řada látek a s těmito látkami 
potažmo odpady je nutno nakládat dle jejich povahy, a to v režimu 
platné legislativy. 

Kam tedy s tím?
Pevné látky, včetně hygienických potřeb, patří do kontejnerů na 

směsný odpad. V současné době se stále oblíbenějším stávají tzv. 
vlhčené ubrousky. Přestože je na jejich obalu uvedeno, že nepatří do 
kanalizace, mnozí toto nerespektují a usnadňují si život. Ubrousky se 
na rozdíl od toaletního papíru nerozloží, nabalují se na další odpady. 
Na ČOV jsou pak v lepším případě zachyceny, v horším případě 
způsobí ucpání čerpadla a nutnou opravu.

Zbytky jídel, ovoce, zeleniny a produkty kuchyňského odpadu patří 
do nádob pro bioodpad nebo do kontejnerů na směsný odpad. Pokud 
zbytky jídla splachujeme do kanalizace, ty pak slouží jako potrava 
pro hlodavce, kteří ve stokách žijí a díky dostatečnému přísunu stravy 
se mohou nekontrolovatelně přemnožovat.

Nepoužité léky odevzdejte v lékárnách do nádob k tomu určených. 
Chemikálie a další nebezpečné látky je vždy nutné odvézt na sběrný 
dvůr.

Tuky - velký problém pro kanalizaci 
Tuky a oleje slijte vychladlé do nádoby např. do PET lahve a odvezte 

na sběrný dvůr. Po ochlazení tuku vznikají v kanalizaci hrudky, které 
se postupně nabalují a zachycují do sebe další příměsi, které pak 
ucpávají čerpadla v čerpacích stanicích na kanalizaci, obalují sondy, 
které ovládají chod čerpadel a zastavují je. Tuky se v kanalizaci také 
částečně rozkládají, vznikají mastné kyseliny a ty zvyšují korozi 
stěn kanálů a potrubí. V extrémních případech vznikne tuková kra 
a dojde k úplnému ucpání kanalizace. Následně musí provozovatel 
vodohospodářské infrastruktury provést čištění kanalizace kombino-
vanými tlakovými vozy, které materiál včetně tuků rozplaví a zachytí 
a ten je pak odvezen na skládku. Stejně tak tuk působí i problémy v 
samotném procesu čištění na čistírnách odpadních vod a to tím, že 
prochází čistírnou a zhoršuje vlastnosti aktivovaného kalu a následně 
tedy i odtokové parametry odpadní vody. 

Pro vývařovny a podobné provozy platí povinnost zachycení tuků v 
lapácích tuků a olejů a povinnost řádně je provozovat. Lapák tuků je 
zařízení sloužící především k ochraně kanalizace před mechanickými 
problémy při zalepování potrubí tukem. 

 Zpřísňování pravidel v oboru vodárenství je nutné hlavně pro 
zachování kvality pitné vody. Ta přímo souvisí se stavem životního 
prostředí a kvalitou vypouštěných odpadních vod, které se vrací do 
přírodního koloběhu vody. Je to jednoduché a stačí se jen trochu 
zamyslet nad tím, co do odpadu vylejete, co se s ním pak děje. 



7

Čárové kódy na popelnicích? Co to znamená?

Jana Krutáková - ředitelka a.s. HANTÁLY a.s.

V dnešním článku vás krátce seznámím s tím, proč máte sběrové 
nádoby, tedy popelnice, označeny čárovými kódy, co nám kód vypo-
vídá a také vám řeknu další zajímavosti z odpadového hospodářství 
ve vaší obci.

Proč tedy máme označenu sběrovou nádobu čárovým kódem?
Od 1.1.2015 zavedla naše svozová společnost nový evidenční systém 

a s tím je spojeno i označování nádob. Na sběrové nádobě již není 
jednoroční barevná známka, na kterou jste byli léta zvyklí, ale čárový 
kód, který není nutno každý rok měnit. Oproti známce, která pouze 
informovala o tom, že dotyčný má zaplacený poplatek za svoz odpadů, 
máme nyní mnohem více užitečných informací.
V prvé řadě nám čárový kód říká, že nádoba je svážena společností 

HANTÁLY a.s. a zda je určena na vývoz komunálního odpadu či 
bioodpadu. Další informací je adresa, např. Zaječí, Školní 401 a 
velikost nádoby – kovová 110 litrů, plastová 120 litrů, 240 litrů či 
kontejner 770 litrů nebo 1100 litrů. 

Po načtení čárového kódu pracovníkem svozu je dále uvedeno, zda 
je nádoba plná, poloprázdná či je v ní umístěn odpad, který tam 
nepatří, a proto nebyla vyvezena. Tyto informace jsou po skončení 
směny zaznamenány do databáze v počítači dispečera. Ze získaných 
informací pak můžeme zjistit i čas, kdy byla nádoba svezena a máme 
tedy kontrolu v případě reklamací. 

Rovněž máme informace o tom, kolikrát byly v průběhu roku ná-
doby vyvezeny a jaké množství odpadů bylo z  té které nemovitosti 
vyprodukováno. 

Další využití čárových kódů je možné na pytlech s tříděným odpa-
dem – získáme informace o tom, jak která domácnost třídí, označeny 
jsou i nádoby podnikatelských subjektů a postupně označujeme i  
kontejnery umístěné na sběrném dvoře a ve sběrných hnízdech po obci. 

Společnost zavedením čárových kódů získala přehled o vyvážených 
nádobách a kontejnerech, o naplněnosti a četnosti jejich vývozu a 
tím mohla provést i optimalizaci svozů, zejména ze sběrných dvorů 
a sběrových hnízd. Tyto informace budou průběžně předávány ob-
cím.  Záleží pak na vedení obce, jak bude s těmito údaji nakládat dál.

Jak třídíme v Zaječí?
V tabulce je srovnání produkce odpadů v roce 2012 a 2015. V roce 

2015 je již plně zaveden svoz pytlů s  tříděným odpadem a svoz 

bioodpadů. Množství odpadu je uvedeno v tunách. 
Porovnání průměrného výnosu tříděných odpadů v roce 2015

Vysvětliky: 
 - Průměrné množství je uváděno v kg/obyv.
 - ORP Břeclav - obce spadající do správního obvodu města Břeclavi, tedy i Zaječí
 - ORP Hustopeče - obce spadající do správního obvodu města Hustopeče

Z uvedených čísel vyplývá, že občané Zaječí přistupují k odpa-
dovému hospodářství zodpovědně, ale je stále ještě co zlepšovat! 
Zejména ve třídění plastů a papíru!

Vážení spoluobčané, 
ve výše uvedeném článku jsme se dočetli, jak v naší obci třídíme 

odpad. Všichni máme možnost odpad třídit. Apeluji na všechny 
k zamyšlení se, opravdu třídíme odpad důkladně? Z domácností 
je pravidelně svážen komunální odpad, bioodpad a plasty. Nejvíce 
zaplatíme za směsný komunální odpad a právě to je důvod, proč 
odpad třídit. Dle obecně závazné vyhlášky o odpadech platíme 
500,-Kč/za občana/rok, v součtu to ovšem nedává částku, kterou 
obec zaplatí společnosti HANTÁLY a.s. Jedním slovem obec na 
odpady za občany doplácí. Při důkladnějším třídění odpadů, by 
náklady za svoz a ukládání směsného komunálního odpadu mohly 
být nižší. Co se týče bioodpadu, tady si obec polepšila, množství 
odváženého bioodpadu se zvyšuje. Z kompostárny, kam se biood-
pad odváží, dovážíme zpět zeminu - rašelinu, která se dá použít na 
přihnojení do zahrádek, předzahrádek apod. Tato zemina je uložena 
u přístupové cesty ke sběrnému dvoru. Pokud máte o zeminu zájem, 
stačí požadavek nahlásit na OÚ a zeminu si budete moci odvézt. 

Jana Hasilíková, starostka obce

Odvětrání vnitřní kanalizace

Jaroslav Jedlička - pověřený správce ČOV

Každá vnitřní kanalizace musí být opatřena alespoň jedním větracím 
potrubím vyvedeným nad střechu. Větrací potrubí má být přímé a 
svislé, musí vyústit do volného prostoru 0,5 m nad rovinou střechy. 
Tam, kde může dojít k vnikání mechanických částic do větracího 
potrubí, např. listí ze stromů, je třeba ukončit větrací potrubí větrací 
hlavicí. Nejmenší vodorovná vzdálenost vyústění větracího potrubí 
od oken nebo jiných otvorů, které jsou spojené s trvale používanými 
místnostmi budovy, je 3 m. Při menších vzdálenostech je třeba větrací 
potrubí vyústit nejméně 1 m nad úroveň nejvyšší části tohoto otvoru.

Zaústění větracího potrubí do komínů, větracích průduchů, insta-
lačních šachet a půdních prostor je nepřípustné.
V některých případech není možné odvětrání odpadů průběžně 

ve svislém směru až na střechu. V takovýchto situacích je možné 
použít zalomení větracího potrubí (ležatý úsek musí mít minimální 
sklon 2%), nebo pokud chceme realizovat odvětrání bez narušení 
střešní konstrukce lze ve výjimečných případech ukončit potrubí v 
odvětraném místě uvnitř budovy pomocí provzdušňovací hlavice, 
která může být umístěna přímo v místnosti, kde je nejvyšší zařizo-
vací předmět. Při absenci odvětrávacího potrubí může dojít k vysátí 
vody ze zápachové uzávěrky (sifonu) a následně k pronikání zápachu 
z kanalizace do budovy. 

Ve středu 21. září 2016 proběhl před budovou 
školy sběr starého papíru a hliníku

PaedDr. Alena Krontorádová

Nejvyšší průměr na žáka v počtu odevzdaných kilogramů starého 
papíru měla 4. třída - 54 kg. Hned za ní se umístila 8. třída - 47 kg a 
třetí místo připadlo 5. třídě - 34,7 kg. Celkem se podařilo shromáždit 
3 766kg, tedy 22,8 kg starého papíru na jednoho žáka školy. Chlapcům 
deváté třídy děkujeme za pomoc a rodinným příslušníkům žáků za 
odvoz balíků ke škole.

Nejlepší sběrači 
starého papíru:
1. - Létalová - 8tř. 400kg
2. - Studený - 3tř. 240kg
3. - Svrčková - 2tř. 214kg

Nejlepší sběrači hliníku:
1. - Radochová - 2tř. 35kg
2. - Studená - 3tř. 23kg
3. - Hassmann - 6tř. 18kg

odpad v 
tunách

sm sn  
odpad

velkoobjemn  
odpad

papír plast sklo nápojové 
kartony

bioodpad

2012 296 75 22 5,8 13 0,37 0
2015 284 63 21 6,3 18 0,55 133
Nár st % 8,6 38,46 48,65 100
Pokles % 4 16 4,5 !

ob an Zaje í ORP B eclav ORP 
Hustope e

Jihomoravsk  
kraj

eská 
republikapapír 14,6 17,4 19,2 19,6 19,2

plast 4,4 8,6 12,1 8,8 11,3
sklo 12,5 13,5 14,7 10,5 11,7
nápoj. karton 0,38 0,2 0,5 0,3 0,4
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Slovo starostky

Jana Hasilíková

Rekapitulace roku 2016
- bylo provedeno zateplení obecního bytového domu č.p. 227 na 

ulici Dlážděná včetně fasády a výměny oken 
- byl vyměněn tukový lapol pro kuchyň základní školy 
- na webových stránkách obce v geoportálu najdete novou informaci 

o hrobových místech na místním hřbitově
- na parkovišti u nádraží ČD a na ulici Dlážděná u restaurace Venuše 

bylo provedeno vodorovné dopravní značení přímo na komunikaci
- v budově OÚ byly instalovány kondenzační kotle a klimatizace
- byly započaty přípravné práce na akci „Oprava povrchu ulice 

Šakvická“
- byla provedena provizorní oprava nejhůře schůdných chodníků 

v obci
- byla provedena oprava zádveří u místní knihovny
- byla opravena komunikace ze zámkové dlažby na ulici Domky
- byla zkolaudována čistírna odpadních vod a kanalizace
- je zpracováván nový územní plán obce

Upozorňujeme:
Důrazně upozorňujeme řidiče, aby hlavně v zimním období nepar-

kovali auta na komunikacích a  chodnících před domy, neboť takto 
zaparkovaná auta brání při zimním úklidu. V zimním období budou 
chodníky a komunikace udržovány zametacím strojem a může tak 
dojít k poškození aut. Je potřeba si uvědomit, že chodníky jsou určeny 
pro chodce. Chovejme se tedy ohleduplně ke svým spoluobčanům 

– chodcům, mezi které patří i naše děti.

Sdělujeme:
U prodejny Jednota a.s. Mikulov jsou umístěny kontejnery na sklo, 

textil a nově kontejnery na papír a plast.

Investiční akce obce roku 2017:
- výstavba infrastruktury na nové ulici u hřiště - 22 stavebních 

pozemků
- dokončení akce „Úprava povrchu ulice Šakvická“
- rekonstrukce budovy č.p. 451 Kinosál
- výstavba kolumbária a urnových hrobových míst na místním 

hřbitově
- sanace opěrné zdi mezi ZŠ a kostelem

Akce jiných investorů:
- SPÚ zahájí stavbu zpevnění polních cest 
- Jihomoravský krajský úřad zadal vypracování projektu na opravu 

hlavního průtahu obce, od státní silnice přes obec Zaječí ke křižo-
vatce u vodárny. V rámci opravy státní silnice bude vybudován na 
křižovatce směrem na Zaječí odbočovací pruh ve směru od Břeclavi 

Provozní doba pro veřejnost na OÚ Zaječí:
po: 7:30 – 11:30 hod. 12:00 – 17:00 hod.
út: 7:30 – 11:30 hod.
st: 7:30 – 11:30 hod. 12:00 – 17:00 hod.
čt: 7:30 – 11:30 hod. 12:00 – 16:00 hod.
pá: 7:30 – 12:00 hod.

Řádková inzerce 
Koupím rodinný dům v Zaječí a okolí, 

tel. 737 735 172
Koupím byt v Zaječí, 

tel. 723 981 859

Noční klid v Zaječí

JUDr. Petra Janoušková

Někteří z nás zatím ještě neměli osobní zkušenost s rušením noční-
ho klidu. Pro jiné může jít o téma aktuální s různou mírou projevů 
podle lokálních podmínek. Jednou se může týkat každého z nás. 
Vymezení doby nočního klidu najdeme v zákoně o přestupcích od 
22.00 do 6.00 hodiny. Stát považuje za celospolečensky důležité 
chránit v takto vymezené noční době nerušený odpočinek, a proto 
jej upravil na úrovni zákona. Samotný pojem nočního klidu zákon 
výslovně nedefinuje. Za rušení nočního klidu jsou považovány hlasité 
hlasové projevy, reprodukovaná či živá hudba nebo hluk způsobovaný 
pracovními stroji či jinou činností. Zákaz rušení nočního klidu se 
vztahuje na všechny osoby a na celé území obce bez rozlišení, zda 
hluk vzniká ve venkovním či vnitřním prostoru. Porušení nočního 
klidu je přestupkem proti veřejnému pořádku, za nějž lze uložit 
nejrůznější sankce (od napomenutí, pokuty až po zákaz činnosti 
nebo zákaz pobytu). 

Na druhou stranu se v obci mohou konat různé kulturní či spole-
čenské akce, u kterých lze čas od času tolerovat, že noční klid bude 
kratší nebo žádný. Mělo by jít o akce výjimečného charakteru, neboť 
veřejný zájem na zachování nočního klidu má mít vždy přednost. 
Obec může výjimečné akce stanovit obecně závaznou vyhláškou a 
noční klid vůbec nevymezit nebo jej zkrátit. Od 1. října 2016 takové 
oprávnění obcím dává ustanovení § 47 přestupkového zákona. K 
regulaci nočního klidu obcemi se již několikrát vyjadřoval Ústavní 
soud, který může obecně závazné vyhlášky vydávané obcemi zrušit. 
Naposledy v nálezu ze dne 7. června 2016 sp. zn. Pl. ÚS 4/16 (nález 
je dostupný na www.nalus.cz) jednoznačně řekl, že obce by měly 
velmi pečlivě zvažovat, jaké akce do výjimek z nočního klidu zařadí. 
Z nálezu také plyne, že by mělo jít o akce celospolečenského významu 

pro obec, nikoliv soukromé akce. Zastupitelé naší obce vyhlášku 
o výjimkách z nočního klidu schválili na veřejném zasedání dne 
8. prosince 2016. Ve vyhlášce najdete akce pořádané v obci, u nichž 
nemusí být respektován žádný noční klid (tradiční krojované hody 
a hodky, a noc z 31. prosince na 1. ledna) nebo je doba nočního klidu 
kratší, a to od 2.00 do 6.00 hod. - například u velikonočního koštu 
vín, pálení čarodějnic, otevřených sklepů, sokolské zábavy apod. Slovy 
Ústavního soudu lze uvést, že v těchto výjimečných případech má 
před zájmem na dodržení uznávané doby nočního klidu přednost 
zájem na udržení místních tradic a upevňování mezilidských vazeb 
skrze hlasité noční aktivity. 

Pro většinový zbytek nocí v roce by však mělo být samozřejmé 
dodržovat noční klid. Potřeba důsledného regulování nočního života 
v naší obci postupně získává na významu, neboť zájem o naši obec 
rok od roku výrazně roste. To je určitě dobře. Dobře je to ovšem 
pouze do té míry, dokud se projevy turistického ruchu v některých 
situacích nestanou obtěžující pro jiné. Na prvním místě by vždy měla 
zůstat ohleduplnost k poklidnému životu ostatních spoluobčanů 
a zajištění spokojenosti na obou stranách, jak na straně vinařů a 
podnikatelů poskytujících ubytování, tak na straně občanů, kteří se 
chtějí nerušeně vyspat do dalšího dne. Mělo by patřit mezi obecní 
zvyklosti, že po 22.00 hod. si každý odpovědně pohlídá hlučné hosty 
svého sklepa nebo penzionu. Slušné je chovat se tak, abych svým 
jednáním neobtěžoval ostatní. Není k tomu nutný žádný zákon. 
Ukládání sankcí podle přestupkového zákona by mělo být až na 
posledním místě. Důležitější je prevence, tedy rušení nočního klidu 
předcházet, nevyvolávat zbytečně spory mezi občany a nezavdávat 
vůbec příčinu pro podávání stížností. Nikomu z nás nejsou příjemné 
konfliktní situace.

 
Přeji klidný adventní čas
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Rozpis fotbalových utkání Zaječí jaro 2017

ČMFS

ZAJEČÍ A - ROZPIS  JARO 2017

Neděle 26.03.2017 15:00 Velké Bílovice - Zaječí
Neděle 02.04.2017 15:30 Lednice B - Zaječí
Neděle 09.04.2017 15:30 Zaječí - Hustopeče
Neděle 16.04.2017 16:00 Hrušky - Zaječí
Neděle 23.04.2017 16:00 Kostice - Zaječí
Neděle 30.04.2017 16:00 Zaječí - Přibice

Neděle 07.05.2017 16:30 Velké Němčice - Zaječí
Neděle 14.05.2017 16:30 Zaječí - Březí
Neděle 21.05.2017 16:30 Hlohovec - Zaječí
Neděle 28.05.2017 16:30 Zaječí - Moravská Nová Ves
Neděle 04.06.2017 16:30 Valtice - Zaječí
Neděle 11.06.2017 16:30 Zaječí – Tvrdonice

ZAJEČÍ B - ROZPIS  JARO 2017

Neděle 9.4.2017 15:30 Valtice B - Zaječí B 
Neděle 16.4.2017 16:00 Zaječí B - Tvrdonice B 
Neděle 23.4.2017 16:00 Přítluky - Zaječí B
Neděle 30.4.2017 16:30 Zaječí B - Milovice 
Neděle 7.5.2017 16:30 Ladná B - Zaječí B 
Neděle 14.5.2017 16:30 Kostice B - Zaječí B
Neděle 21.5.2017 16:30 Zaječí B - Podivín B
Neděle 28.5.2017 16:30 Hlohovec B - Zaječí B 
Neděle 4.6.2017 16:30 Zaječí B - FAK Břeclav

OS ST.ŽÁCI, SK. B JARO 2017

Neděle 9.4.2017 10:00 Ivaň - Zaječí 
Neděle 16.4.2017 10:00 Pouzdřany - Zaječí 
Neděle 23.4.2017 10:00 Zaječí - Březí 
Neděle 30.4.2017 10:00 Perná - Zaječí 
Neděle 7.5.2017 10:00 Zaječí - Přibice/Vranovice 
Neděle 14.5.2017 10:00 Zaječí - Ivaň 
Neděle 21.5.2017 10:00 Zaječí - Pouzdřany 
Neděle 28.5.2017 10:00 Březí - Zaječí 
Neděle 4.6.2017 10:00 Zaječí - Perná 
Neděle 11.6.2017 10:00 Přibice/Vranovice - Zaječí 

DATUM NÁZEV AKCE MÍSTO KONÁNÍ PO ADATEL AS
B ezen D tsk  karneval T locvi na Z Sdru ení rodi  p i M  Zaje í
St  12.4. Velikono ní jarmark T locvi na Z Obec Zaje í
Pá 14.4. St elby – ve ejn  trénink St elnice Zaje í MS Zaje í, Nové Ml ny

So 15.4. St elby – Velikono ní beránek 
Ve ejn  závod St elnice Zaje í MS Zaje í, Nové Ml ny

So 15.4. Tradi ní ko t vín Vina ství Nosreti Zahrádká i Zaje í
So 29.4. Pálení arod jnic Areál TJ Sokol Zaje í TJ Sokol Zaje í
So 20.5. Zaje ské otev ené sklepy Sklepy Zaje í Vina i Zaje í
Kv ten 
erven Rybá ské závody d tí MRS Zaje í Rybníky Zaje í

Kv ten 
erven Rybá ské závody dosp l ch MRS Zaje í Rybníky Zaje í

erven D tsk  den Areál TJ Sokol Zaje í Sdru ení rodi  p i M  Zaje í, TJ Sokol 
Zaje í Obec Zaje í

erven St elby – ve ejn  závod St elnice Zaje í MS Zaje í, Nové Ml ny
Pá 9.6. Noc kostel Kostel sv. Jana K titele Farnost Zaje í 18-22
So-Ne 
1. -  2.7. Krojované hody Areál TJ Sokol Zaje í Stárci Zaje í 

TJ Sokol Zaje í

So 8.7. Hodky Areál TJ Sokol Zaje í Stárci Zaje í 
TJ Sokol Zaje í

Srpen Fotbalové odpoledne s ve erní 
zábavou Areál TJ Sokol Zaje í TJ Sokol Zaje í

Ne 27.8. Svatovav inecká ned le Kapli ka sv. Floriána Zahrádká i Zaje í a obec Zaje í
íjen St elby – Zaje sk  pohár St elnice Zaje í MS Zaje í, Nové Ml ny

So 28.10. Zaje ská mladá vína  
s  ve erní zábavou Zaje í Vina i Zaje í

Ne 3.12. Rozsvícení váno ního stromu 
a váno ní jarmark P ed Kostelem sv. Jana K titele Obec Zaje í 17:00

Kulturní kalendář - místní akce
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Životní jubileum oslavili 

Červenec
Svoboda Rudolf 65 let
Míková Ludmila 85 let
Gazdová Jarmila 65 let
Krčmař Karel 65 let
Kučerová Emílie 90 let
Rožnovská Marie 85 let
Pavlicová Alena 60 let

Srpen
Balášová Marie 70 let
Pucová Ludmila 70 let
Cögerová Zdeňka 60 let
Šipr František 65 let

Holubářová Valerie 80 let
Šenkýřová Jitka 60 let

Září
Kubová Růžena 70 let

Říjen
Mareš František 70 let
Havlová Miluše 60 let
Goga Milan 70 let
Hycl Josef 65 let
Tesař František 80 let

Listopad
Laschke Jan 80 let
Krontorád Vladimír 65 let

Prosinec
Osička Milan 60 let
Grmelová Ludmila 60 let

Vítáme narozené děti

Halászová Anežka
Hudcová Eliška
Buchtová Sofie
Balšínková Eliška

Rozloučili jsme se s našimi 
spoluobčany

Chládková Růžena
Hostinský Ludvík
Kubiš Milan
Mikulicová Růžena
Vojtěšková Libuše

Žádáme občany, kteří si nepřejí zveřejnění svých jmen při životních jubileích, jmen svých narozených dětí, zemřelých příbuzných a uza-
vření sňatků ve zpravodaji Radniční listy, aby toto nahlásili v kanceláři obecního úřadu vždy před uzávěrkou zpravodaje.

7.1.  20.00 Myslivecký ples - Kobylí - sokolovna
7.1.  20.00 Myslivecký ples - Bořetice - kulturní dům
14.1.  20.00 Krojovaný ples - Velké. Pavlovice
   sokolovna
21.1.  20.00 Myslivecký ples - V. Pavlovice - sokolovna
21.1.  20.00 Zahrádkářský ples – Kobylí - sokolovna
21.1.  20.00 Krojovaný ples - Bořetice - kulturní dům
28.1.  20.00 Ples ODS - Němčičky- kulturní dům
28.1.  20.00 Hasičský ples - Kobylí - sokolovna
30.1.  13.00 Fotb.turnaj O pohár Modrých Hor
   V. Pavlovice - tělocvična
4.2.  20.00 Krojovaný ples - Kobylí - sokolovna
4.2.  20.00 Reprezentační ples SSRKH - Bořetice
   kulturní dům
10.2.  18.00 Studentský ples - V. Pavlovice - sokolovna
11.2.  20.00 Krojovaný ples - Němčičky
   kulturní dům
11.2.  10.00 Vinařská zabíjačka - Němčičky
   Vinařský dvůr
18.2.  19.30 Společenský ples Modrých Hor
   V. Pavlovice - sokolovna
18.2.  20.00 Hasičský ples - Bořetice - kulturní dům
19.2.  13.00 Dětský maškarní karneval - Kobylí
   sokolovna
25.2.  15.00 Masopustní veselí - V. Pavlovice
   Ekocentrum Trkmanka
25.2.  20.00 Sokolský ples - Kobylí - sokolovna
4.3.  10.00 Výstava vín - V. Pavlovice
   Vinařství Baloun
4.3.  19.00 Maškarní bál - šibřinky
   V. Pavlovice - sokolovna
2-3.3.  9.00 Lyžování Němčičky - lyž. svah Němčičky
2-3.3.  9.00 Finále jihom. lyžařského poháru
   Němčičky - lyž. svah
11.3.  10.00 Výstava vín - Kobylí - sokolovna
11.3.  18.00 Meditrina - degustace žen
   V. Pavlovice - sokolovna
25.-26.3. 10.00 Otevřené sklepy Modrých Hor
   V. Pavlovice
25.3.  9.00 Běh O velkopavlovickou meruňku
   V. Pavlovice
26.3.  15.00 O mal. pantličku Aug. Šebestové
   Kobylí - orlovna

8.4.  10.00 Výstava vín - Vrbice - kulturní dům
16.4.  9.00 Velikonoční výstava vín - Bořetice
   kult. dům
16.4.  10.00 Výstava vín - Rakvice - kulturní dům
23.4.  9.00 Jarní šlapka - V. Pavlovice - cyklostezka
22.4.  10.00 Po kobyl. uličkách za vínem - Kobylí
29.4.  17.00 30 vín Modrých Hor 2017
   V. Pavlovice - sokolovna
29.4.  10.00 Den ot.sklepů - za vínemdo Rakvic
24.4.  13.00 Hody sv. Jiří - Kobylí - kostel - prostranství
6.5.  11.00 Májové otevřené sklepy - V. Pavlovice
13.5.  10.00 Otevř. sklepy z kopca do kopca
   Vrbice - vinné sklepy na Stráži
13.5.  13.00 Velkopavlovický gulášfest - V. Pavlovice
   Ekocentrum Trkmanka
20.5.  9.00 Krajem vína - Májové putování
   Velké Pavlovice - Ekocentrum Trkmanka
20.5.  13.00 Košt vín - Němčičky - kulturní dům
20.5.  19.00 Modré Hory v písni na Slunečné
   V. Pavlovice - rozhledna Slunečná
20.5.  14.30 Dětské hodečky - Kobylí - sokol.zahrada
27.5.  11.00 Den otevřených sklepů - Bořetice
   Kraví hora
27.5.  8.00 Vinařský triatlon - Němčičky
   koupaliště Němčičky
4.6.  15.00 Fest. mlad. dechovek M. Pláteníka
   V. Pavlovice - prostranství za sokol.
10.6.  20.00 Vrbecká dědina - Vrbice - kulturní dům
10.6.  14.00 Víno vín 2017 - Starovičky - kulturní dům
11.6.  10.00 Výročí otevření muzea - Kobylí
   muzeum Kobylí
17.-19.6. 15.00 Krojované hody - Kobylí - sokolská zahr.
24.6.  9.00 Expedice Krajem André - Hustopečsko
   cyklostez.Krajem André
24.6.  10.00 Brenna cup 2017 - V. Pavlovice
   areál TJ Slavoje

Kulturní kalendář akcí v okolí Zaječí
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Nové vlakové spojení

Aleš Ondrůj, tiskový mluvčí RegioJet a STUDENT AGENCY

Od 11. prosince denně přímým vlakem RegioJet ze Zaječí do Prahy 
a dalších míst.

Od neděle 11. prosince, kdy došlo ke změně vlakových jízdních 
řádů, se obyvatelé Zaječí a okolních obcí v regionu dočkali horké 
železniční novinky. Zaječí začal každý den spojovat s Prahou nový 
přímý vlak dopravce RegioJet, který nabídne ideální spojení jak na 
výlety, tak na služební a další cesty – ráno ze Zaječí ve směru do 
Prahy a v podvečer naopak zpět.

Cestující si zároveň mohou vychutnat veškerý servis, který vlaky 
RegioJet na svých palubách poskytují – jako je například káva či 
připojení k internetu zdarma, možnost využít dětskou hernu pro 
nejmenší cestovatele, či cestovat ve voze s individuálníma obra-
zovkami v sedačkách a cestu strávit například sledováním filmu či 
hraním interaktivních her.

„Zastavování v Zaječí je pro mě do velké míry srdcová záležitost. 
Velmi jsem o to usiloval, protože mám tento kraj rád a chci, aby 
nejen obyvatelé Zaječí a okolí dostali přímé spojení s Prahou, ale 
aby i RegioJet přispěl k tomu, že do tohoto nádherného koutu 
České republiky – plného vína a otevřených moravských srdcí - 
přijede ještě více turistů a návštěvníků“, říká Radim Jančura, majitel 
společnosti RegioJet a dodává: „Obrovský dík patří paní starostce 
a celému zastupitelstvu Zaječí, kteří náš záměr od začátku pod-
porovali a viděli v něm příležitost pro další rozvoj obce a služeb 
obyvatelům a návštěvníkům“. 

Od neděle 11. prosince jezdí každý den ve směru Brno, Pardubice 
a Praha dva spoje RegioJet – první ranní s odjezdem v 5.43 hodin 
a pak odpolední spoj s odjezdem v 16.43 hodin. V opačném směru 
z Prahy do Zaječí to pak bude spoj s odjezdem z hlavního města v 
17.19 a příjezdem do Zaječí ve 20.13. Tento vlak pak bude ze Zaječí 

dále pokračovat ve směru Břeclav, Hodonín, Moravský Písek a Staré 
Město u Uherského Hradiště, kam dorazí ve 21.14.

Veškeré jízdní řády, stejně jako nákup jízdenek, je nejjednodušeji 
možné dohledat na internetových stránkách www.regiojet.cz, kde je 
možné jízdenky zaplatit pohodlně běžnou platební kartou – jízdenky 
se nemusí ani tisknout – stačí, když cestující ví, kde má ve vlaku 
sedět. Nejvýhodněji pak cestují ti, kteří si zdarma udělají u RegioJet 
registraci tzv. Kreditové jízdenky, která nabízí možnost cestovat až 
o 20 % levněji. 

Jízdenky například na trase Zaječí – Praha pak v cenově nejvýhod-
nější třídě STANDARD s veškerým palubním servisem stojí 239 Kč 
při platbě kreditovou jízdenkou a 299 Kč při platbě ostatními způsoby.

Veškeré ceny jsou platné do doby odjezdu spoje a v čase se nemění. 
Veškeré informace o cenách a spojích RegioJet, stejně jako o dalších 
službách STUDENT AGENCY najdou zákazníci na stránkách 
www.regiojet.cz. 

RJ 
1035 

RJ 
1031

RJ 
1033

Praha - Zaje í RJ 
1030

RJ 
1032

RJ 
1038

7:19 15:19 17:19 PRAHA, hl. n. 8:47 9:42 19:42

7:55 Kolín 19:06

8:18 16:13 18:13 Pardubice, hl. n. 7:51 8:48 18:46

16:42 18:42 Ústí nad Orlicí, hl. n. 7:19 8:19

16:53 18:53 eská T ebová, hl. n. 7:10 8:10

9:53 17:53 19:53 BRNO, hl. n. 6:09 7:09 17:09

20.14 Zaje í 5:43 16:43

10:23 18:23 20:42 B eclav, hl. n. 5:33 6:35 16:33

10:35 18:35 Kúty, hl. n. 6:23 16:18

11:15 19:15 BRATISLAVA, hl. st. 5:45 15:26

19:22 Bratislava, Nové M sto, el. st. 5:31 14:56

20:54 Hodonín, hl. st. 5:05

21:06 Moravsk  Písek, hl. n. 4:53

21:14 STARÉ M STO, hl. n. 4:44

Vyhněte se pokutám, nečekejte a nechte si udělat 
„technickou“ svého kotle na pevná paliva

Petra Roubíčková - tisková mluvčí MŽP

Majitelé většiny kotlů na tuhá paliva napojených na teplovodní 
soustavu ústředního vytápění domu mají podle platného zákona o 
ochraně ovzduší od roku 2012 novou povinnost, kterou musí splnit 
do konce letošního roku. Do konce roku musí každý spalovací zdroj 
na tuhá paliva o příkonu 10–300 kW napojený na radiátory projít 
kontrolou technického stavu a provozu (revizí). Od 1. ledna 2017 si 
totiž může úřad vaší obce s rozšířenou působností vyžádat potvrzení 
o revizi. V případě nedodržení povinnosti čeká domácnosti postih 
až do výše 20 tisíc korun. Nejpozději za dva roky je nutné revizi 
kotle pravidelně zopakovat. Servisního technika najdete snadno i 
na internetu.

Zdroj:http://
www.mzp.cz/cz/
news_161011_re-
vize_kotlu Tel: 
739  2 42  382      
E-mail: petra.rou-
bickova@mzp.cz

Ceník	poplatků

druh	poplatku s	DPH DPH bez	DPH

kopírování

A4	jednostr. 3 0,52 2,479
A4	oboustr. 4 0,69 3,306
A3	jednostr. 6 1,04 4,959
A3	oboustr. 8 1,39 6,612

hlášení
občané	Zaječí	(mimo	firmy) 25 4,34 20,661
ostatní 40 6,94 33,058

inzerce	v	RL

A4 1000 173,55 826,447
1/2	A4 500 86,78 413,223
1/4	A4 250 43,39 206,612
1/8	A4	a	menší 150 26,03 123,967

partystan
víkend	(1-3	dny) 3000 520,66 2479,340
týden	(3-7	dnů) 5000 867,77 4132,233

pivní	sety
celý	set	(lavice	+	2	lavky) 100 17,36 82,645
jednotlivě 50 8,68 41,322

tur.	známka rozhledna 30 5,21 24,793
hrnek kostel 50 8,68 41,322

Od	poplatku	za	hlášení	a	půjčovného	za	partystan	a	pivní	sety	jsou	osvobozeny	
zaječské	příspěvkové	a	neziskové	organizace.
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Z dění v základní škole

Mgr. Lenka Němetzová

Ve čtvrtek 1. září jsme slavnostně zahájili školní rok 2016/2017. 
Byl to významný den plný očekávání pro prvňáčky i malé žáčky 
přípravné třídy. Ti nejstarší byli symbolicky pasováni na deváťáky, 
což jim mělo připomenout, že je letos čeká hodně práce a spousta 
důležitých rozhodnutí.
V září jsme oslavili Evropský den jazyků a proběhlo podzimní kolo 

školního sběru starého papíru a hliníku. Nejvyšší průměr na žáka 
v počtu odevzdaných kilogramů starého papíru měla 4. třída - 54 
kg. Hned za ní se umístila 8. třída - 47 kg a třetí místo připadlo 5. 
třídě - 34,7 kg. Celkem se podařilo shromáždit 3 766 kg, tedy 22,8 
kg starého papíru na jednoho žáka školy.
V říjnu jsme ve škole prožili Den bez elektrické energie a vyzkoušeli 

jsme si, jak se bez ní dá či nedá obstát v běžném životě. Zamýšleli 
jsme se nad tím, jak se žilo bez elektřiny v minulosti, zkoušeli jsme 
místo telefonu komunikovat morseovkou a rozdělat oheň třením 
dřev. V předvolebním týdnu čtvrťáci navštívili obecní úřad, setkali 
se s paní starostkou a paní ekonomkou a podívali se i do volební 
místnosti. Deváťáci navštívili Veletrh středních škol v Břeclavi. Během 

„dýňohraní“ na 1. stupni vznikla ve škole pěkná podzimní výzdoba 
nejen z dýní, ale i z dalších přírodnin. Ve 4. a 5. třídě proběhla pravi-
delná dopravní výchova – teorie v lavici a praxe na hřišti v areálu MŠ. 
V listopadu si na Svatého Martina žáci 2. a 3. třídy zasoutěžili 

v různých disciplínách, a také spolu s prvňáčky navštívili divadelní 
představení Ferda Mravenec v Břeclavi. Žáci 8. a 9. třídy zase vyra-
zili na Břeclavský fortel, kde prezentovali svou činnost významní 
zaměstnavatelé technických oborů v regionu. 
Ve škole se stále něco děje, aktuální informace najdete vždy na 

webových stránkách školy www.zszajeci.cz.

Koncert žáků ZŠ Zaječí, Mgr. Lenka Němetzová

V pátek 18. listopadu vystoupili se svým programem před spolužáky 
a kamarády z 1. a 2. stupně všichni, kteří navštěvovali školní sbor, 
klavírní kroužek a flétny. Představení sklidilo zasloužený potlesk 
a všechny nás příjemně naladilo. Děkujeme paní učitelce Silvaně 
Karafiátové za organizaci koncertu i za její hudební vedení a přejeme 
jí krásnou rodičovskou dovolenou!

Slavnost Slabikáře 

V úterý 22. 11. byl prvňáčkům slavnostně předán Slabikář. Žáci si 
museli Slabikář zasloužit tím, že plnili zadané úkoly a po jejich spl-
nění, odemkli klíči dveře princezně, kterou na hradě uvěznil zlý ča-
roděj. Za dobře splněnou práci získali nejen Slabikář, ale i sladkou 
odměnu, za kterou děkujeme paní Vlčkové.

Úplněk, Mgr. Jaromír Harmáček

Největší úplněk za posledních téměř 70 let nastal v pondělí 14. lis-
topadu 2016. Pouhým okem to poznat nebylo, ale noc se zdála jas-
nější. Nebyla oblačnost, tak se lidé mohli z úkazu  poměrně dlou-

hou dobu těšit.  Na podobný superúplněk si budou muset počkat až 
do roku 2034. Na fotografii je pohled na Měsíc z naší obce v úterý 
15. 11. 2016 v 6 h a 55 min. Měsíc byl nejblíž Zemi od roku 1948.

Přátelské utkání ve florbalu, Mgr. Alena Medková

V úterý 15. listopadu sehráli žáci 4. a 5. třídy přátelské utkání ve flor-
balu. Jasné vítězství páťáků ukázalo, že čtvrťáci mají ještě co trénovat.

Zájezd na fotbalové utkání do Prahy

Začátkem listopadu se téměř dvacet dětí (většina je z naší ško-
ly, 1. - 6. roč.) se svými zák. zástupci zůčastnili fotbalového utkání 
AC Sparta Praha - Beer Ševa (2:0  3. 11. 2016), který zorganizovala 
skupina rodičů a trenérů ve spolupráci s TJ Sokol Zaječí. Celá skupi-
na se vrátila do Zaječí 4. 11. v časných ranních hodinách. Děti byly 
unavené, ale velmi nadšené.

Divadelní představení Ferda Mravenec, Mgr. Alena Medková 

V pondělí 7. 11. si žáci z 1., 2. a 3. třídy vyjeli na divadelní předsta-
vení „Ferda Mravenec“ do Břeclavi. Krásné kostýmy herců i pěkné 
zpracování části knihy Ondřeje Sekory děti zaujaly, a tak si po ná-
vratu své zážitky nakreslily a vystavily na nástěnce. Jenom je škoda, 
že někteří žáci nemohli toto představení vidět, protože byli doma s 
neštovicemi.
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Poohlédnutí za Zaječskými krojovanými hody

David Franc - první stárek

Krojované hody jsou jednou z největších událostí v naší krásné obci 
a jako již tradičně se konaly první červencový víkend. 

Hody jsou vyvrcholením dlouhodobých příprav a je potřeba tomu 
obětovat mnoho času a taky mít velkou 
trpělivost. Naštěstí je spousta ochot-
ných lidí, kteří mají zájem podílet se na 
něčem tak cenném, jako jsou krojované 
hody a rádi pomohou. Jen málokdo 
si uvědomuje, že jde o zvláštní formu 
národního kulturního dědictví. Hody 
jsou i příležitostí navštívit rodiče, vi-
dět se s kamarády, nasát vůni zvyků 
předávaných z generace na generaci 
nebo si jen uvědomit, odkud člověk 
vyšel a kam patří. 

Jeden ze symbolů, který širokému 
okolí hlásá, že právě začínají hody, je i 
mája, která letos měřila 27 metrů. Je to 
opravdu umění připravit tak vysokou 
máju. Jedná se o soubor složitých činností, od výběru správných 
stromů, očištění, spojení, nazdobení až po samotné postavení. Mája 
se letos stavěla, podobně jako v předchozích letech, v pátek před 
zahájením hodů. Za spojení bych chtěl poděkovat dvojici Josef Kuba 
a Pavel Urbánek.

Zda se hody povedou, záleží z velké části i na rozmarech počasí. 
Sobotní ráno nám při zvaní svítilo, sluníčko jak na cestu, tak na 
hlavy a situace se téměř za celý den neměnila. Bohužel se během 
večeře nad Pálavou začala vytvářet silná bouřka, která nás neminula. 
Hodová zábava jako taková tím pádem skončila. Našla se však asi 
necelá stovka odvážných, které ani déšť neodradil. Páni muzikanti 
z DH Zlaťanka se nechali přemluvit a větší část kapely se postarala 

o hudbu ještě následujících pár hodin pod střechou.
V neděli ráno, poté co jsme odklidili spoušť kterou déšť zanechal, 

už vše pokračovalo podle starých pořádků. Nic nebránilo tomu, aby 
jsme se opět všichni bavili a vynahradili si propršený sobotní večer. 
O nedělní hudbu se postarali pánové z DH Lácaranka a stejně tak i 
na hodky. Na hodky opět nechybělo půlnoční překvapení, které se 
podle reakcí vyvedlo.

Ke krojovaným se letos opět připojily nové tváře, což dokládá jen 
fakt, že tato tradice oslovuje i mla-
dé. Bohužel je škoda, že i když by 
někteří mladí chtěli, tak rodiče mají 
přece jen poslední slovo. My starší, 
ač by jsme chtěli předat zkušenosti 
dál, tak nemáme pořádně komu. 
Na druhou stranu chci pochválit 
ty, kteří šli letos poprvé v kroji za 
jejich zapálení a věřím, že mají ještě 
mnoho krojových sezon před sebou.

Pro pořádání hodů i hodek je zapo-
třebí, jak už jsme se zmínili, mnoho 
naší práce, ale i mnohých dalších. 
Čímž bychom moc rádi poděkovali 
všem, kteří se na této tradici po-
díleli. Velký dík patří sponzorům, 

vinařskému spolku i všem ostatním malým a velkým vinařům, TJ 
Sokolu Zaječí a ochotným pomocníkům, kteří nás v tomto úsilí 
nenechali samotné. 

Poděkování patří take zástupcům obce, kteří nám jednohlasně 
odsouhlasili navýšení příspěvku, takže jsme předhodové výdaje 
nemuseli dávat z vlastních kapes.

Největší dík patří všem rodičům, babičkám a tetičkám za jejich 
ochotu a trpělivost a vůbec všem těm, kteří nám jakkoliv pomohli 
ať už materiálně, pomocnou rukou nebo dobrou radou.

Podle našich pocitů se hody i hodky vydařily a doufáme, že nás 
tato tradice bude i nadále spojovat. Již teď se těšíme, až se další rok 
sejdeme opět pod májů.

Mateřská škola

Bc. Hana Sedláčková

V novém školním roce jsme zahájili provoz s počtem 50 dětí. Snížil se 
nám stav, protože jsme 
letos neotevřeli třídu 

“Zajíčci“ na odloučeném 
pracovišti v ZŠ Zaječí. 
Ta je nově využívána pro 
děti s odkladem školní 
docházky, tedy pro tzv. 

„nultý ročník“. Tím pá-
dem se průměrný věk 
dětí ve školce výrazně 
snížil.
„Veškeré snažení všech 

zaměstnanců směřuje k tomu, aby v naší mateřské škole byly děti i 
jejich rodiče spokojeni. Mateřskou školu chápeme jako přirozenou 
cestu, na kterou se dítě vydává a postupně přechází k systematickému 
vzdělávání. K tomu, aby tato cesta vzdělávání byla plynulá, potřebuje 
dítě určitou vybavenost. Přispíváme k tomu tím, že se snažíme dávat 
příležitost hrát si, samostatně a tvořivě jednat, respektovat pravidla, 
naslouchat druhým a řešit úkoly. Proto rozvíjíme a podněcujeme 
schopnosti, které jsou neopakovatelné a aktuální v celém období 
pobytu v MŠ.“

(výňatek ze Školního vzdělávacího programu naší školky)
V září nám divadlo Šikulka zpestřilo začátek školního roku a moc 

nás překvapilo, s jakým zaujetím sledovaly pohádky nejmenší děti. 
Taky se začalo jezdit se skupinkou přihlášených dětí na plavání. 

Nechyběla ani Drakiáda perfektně zorganizovaná maminkami.
V říjnu zahájila paní Osičková kroužek angličtiny, na druhý pokus se 

uskutečnil Pochod světlušek s lampióny a ve školce jsme měli hudební 
představení s názvem „Jak si Ferda myslel, že na housle se píská“.

V listopadu využíváme s dětmi veškeré přírodniny, které podzim 
nabízí k tvoření i skotačení a rodičům nabízíme, že mohou dětem 
pořídit profesionální fotografii se zimní tematikou. První adventní 
neděle vychází také ještě na listopad, tak jsme se těšili na Jarmark, 
na který přispíváme výrobky našich dětí i maminek.

V prosinci nás navštívil Mikuláš, poslechli jsme si vánoční koncert 
a hlavně se už všichni těšíme na Vánoce. Ať jsou i ty Vaše prozářené 
dětským smíchem, plné pohody a společných svátečních chvil.
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Myslivci pokračují v modernizaci střelnice

MS Zaječí – Nové Mlýny

Členové spolku zaječských a novomlýnských myslivců se již nějaký 
čas úspěšně snaží o nezbytnou rekonstrukci zázemí svého hlavního 
stánku myslivecké chaty a střelnice.  Po vybudování odpovídajícího 
sociálního zařízení přišla v uplynulých deseti měsících na řadu i 
samotná chata, oblíbené místo mysliveckých akcí a různých ro-
dinných oslav či večírků. Pomocnou ruku při celkové rekonstrukci 
exteriéru i interiéru chaty a kuchyně myslivci našli na zaječském 
obecním úřadu. Finanční půjčka od obce nám umožnila zrealizovat 
dílo, které již na první pohled stojí za to. Celý interiér byl obložen 
dřevěnými palubkami, staré židle a stoly nahradil nový nábytek. Po 
celkové rekonstrukci je i kuchyně s novými rozvody vody i elektřiny, 
k novým obkladům přibylo i nové kuchyňské zařízení, díky tomu 
je dnes kuchyně na úrovni standardu. Na rekonstrukci se formou 
brigádnických hodin podíleli nejen členové spolku, ale i adepti 
myslivosti, kteří si dle vyjádření vedení spolku zaslouží největší 

dík. Jmenovitě Bohdan Baláš, Lukáš Bidmon a Pavel Buček mladší, 
který také velkou měrou přiložil ruku k dílu, aniž by se ucházel o 
členství ve spolku.

Není proto divu, že se na zaječské střelnici v posledních měsících 
ozývá střelba víc než kdy jindy. Ihned po dokončení prací na chatě se 
do Zaječí vydali změřit síly střelci ze slovenských Sekul, se kterými 
se spolek druží dlouhá léta. Vítězem družebního závodu konaného 
20. 8. 2016 se stal Dušan Vidovič ze Sekul, druhé místo obsadil 
domácí Zdeněk Kmoníček a třetí skončil Josef Škrabák ze Sekul. 
Letošní poslední akcí byl první ročník závodu o Zaječský pohár ve 
střelbě na asfaltové holuby, který se konal 28. 10. 2016. Na střelnici 
se představila řada skvělých střelců včetně osminásobného mistra 
republiky Milana Zemana, který si zcela zaslouženě vystřílel prvenství. 

Na pomyslný druhý stupeň vystoupal Ladislav Kubíček, třetí skončil 
Ivo Skácel. V silné konkurenci dvaačtyřiceti závodníků se neztratil 
ani domácí střelec Zdeněk Kmoníček, který obsadil čtvrté místo. 
Všichni zúčastnění, jak střelci, tak i diváci ocenili celkovou připrave-
nost a organizaci závodu.  Velká spokojenost byla i s občerstvením. A 
není divu, vždyť se podávala jelení svíčková, kančí výpečky se zelím 
i smažené kančí řízky. Celkovou atmosféru podtrhla taktéž bohatá 
tombola, kterou zajistilo MS za přispění štědrých sponzorských darů. 
Skvělou atmosféru těchto závodů můžete shlédnout díky nahrávce 
pana Jaroslava Vojtěška na youtube.com

Ze starých kronik - Ztracená místa

Mgr. Kristýna Dobešová

Vážení občané, ve svých příspěvcích bych ráda zmínila i místa nebo 
věci, které už odnesl čas a zmizely beze stopy. Ve farní kronice je stará 
fotka původního památníku, který stával před kostelem. Jedná se 
o bílý mramorový památník občanům Zaječí, kteří padli za první 
světové války. Tento stál v parčíku před kostelem. Frantz Tunkl ho 
ve své knize Saitzer Heimatbuch podrobně popisuje i s fotografiemi 
padlých. Pravděpodobně po odsunu obyvatel jej místní obyvatelé strhli 
a na jeho místo postavili památník Rudé armádě, která osvobodila 
Zaječí.  Pamětníci uvádějí, že zbytky původního památníku byly 
dlouhou dobu na hromadě suti za kostelem. V archivu v Mikulově 

je k dispozici zápis, kdy Svaz bojovníků 
za svobodu – jednota Zaječí (1949 – 1952) 
přichází s myšlenkou využít kámen na 
bustu T. G. Masaryka.
„Usneseno, aby se prostranství na návsi 

u kostela, které nedělá právě pěkným do-
jmem, použilo k založení sadu, ve kterém 
má býti z odstraněného kamene, památ-
níku po němcích, zřízen pomník s bustou 
p. pres. T. G. Masaryka.“

K tomu však již nedošlo. Kde zbytky 
mramorového památníku skončily, se 
neví. Údajně byl kámen využit při stavbě 
hrází Novomlýnských nádrží.

Tříkrálová sbírka 2016

Mgr. Kristýna Dobešová

Vážení spoluobčané,
opět se naše skupinky tří králů vydají k Vašim domovům, abychom 

Vám popřáli vše nejlepší do nového roku 2017 a při tom vybrali 
peníze pro potřebné. V naší obci bude probíhat sbírka, kterou po-
řádá Charita Česká republika v sobotu 7.1.2017. Opět se obracíme 
na dobrovolníky, aby se k nám přidali. Také zveme děti se svými 
maminkami, aby se k nám připojily. Čím víc nás bude, tím rychleji 
obejdeme celou vesnici! Sejdeme se ve 12.45 u obchodu v centru 
obce. V případě, že byste se chtěli připojit,jako vedoucí skupinky, 
kontaktujte mě na tel. 606 541 912.

Dále upozorňujeme, že všechny skupinky mají dospělého vedoucího 
s identifikační kartičkou a pokladničky jsou zapečetěné s razítkem 
obce. Děkujeme Vám za vlídné přijetí a občerstvení pro naše děti. 
Není jednoduché v dněšní době obětovat svůj čas pro druhé a mnohdy 
mrznout celý den venku.

Noc kostelů

Mgr. Kristýna Dobešová

V našem krásném kostele sv. 
Jana Křtitele se opět setkáme při příležitosti celorepublikové akce 
„Noc kostelů“ v pátek 9. června 2017 od 18 hodin. 

Už nyní pro Vás chystáme zajímavý program.
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Zpráva o činnosti Moravského rybářského 
svazu z.s. – pobočný spolek Zaječí za rok 2016

Ing. Petr Grmela

V letošním roce 2016  uplynulo již 7 let od založení našeho spolku. 
Vznikl oddělením od MO MRS Rakvice k 1.1.2010 jako MO MRS 
Zaječí. V době konání ustanovující schůze jsme měli cca 140 členů. 
K dnešnímu dni vykazujeme 193 členy, z čehož je 18 dětí do 15 let, 18 
žen a 15 rybářů z řad mládeže od 15 do 18 let. Díky změně občanského 

zákoníku jsme letos museli poměrně hodně energie věnovat změnám 
legislativy a následně přejmenování z místní organizace MO  na 
pobočný spolek PS. Také se v letošním roce výbor spolku snažil co 
nejlépe obhospodařovávat svěřené revíry. O tom, že se o svěřené 
revíry opravdu postarat umíme, svědčí výsledek krajské kontroly 
z 1.11.2016. Kontrola nezjistila žádnou chybu ani  nedostatek, natož 
porušení zákona o rybářství.  Největší důraz byl v roce 2016 kladen 
na nastartování zázemí pro práci s mládeží. Získali jsme do nájmu 
malý rybníček na loukách o výměře asi půl hektaru. Tento rybníček 
byl osazen tržním kaprem, amurem, línem, okounem a netříděnou 

bílou rybou. Rybník byl celý oplocen proti vnikání neoprávněných 
osob. Je důležité zdůraznit, že na této vodě mohou, samozřejmě za 
dohledu zkušených dospělých rybářů, lovit ryby pouze děti do 15 
let. 25. června jsme zde uspořádali první dětské rybářské závody. 
Ta radost dětí, když zjistili, že si mohou jednoho kapříka vzít domů 

je nepopsatelná. Teprve v konfrontaci s dětskou radostí si člověk uvě-
domí jak je pobyt v přírodě spojený s rybolovem nádherný a přímo 
omračující. Kromě rybářských závodů dětí jsme v květnu uspořádali 
i závody dospělých rybářů na revíru Dyje 4 E s účastí 38 závodníků. 
Výsledky závodu ukázaly, že je revír dobře zarybněn a soutěžící si 
velmi slušně v nádherném počasí zachytali. Nezbývá mi však, než si 
povzdechnout nad poměrně nízkou účastí zejména rybářů ze Zaječí. 
Nad danou situací musí výbor spolku popřemýšlet a přijít s řešením, 
jak zlepšit propagaci závodu. Závěrem bych chtěl všem zastupitelům 
Obce Zaječí poděkovat za podporu a finanční dotace, které k podpoře 
činnosti našeho spolku každoročně poskytuje. Věříme, že výsledky 
naší práce jsou jak v revírech, tak i na klubovně spolku dostatečně 
viditelné a díky podpoře obce budou ještě zřetelnější a prokazatelnější.

Rybníkáři Zaječí, z. s.

Ing. Jan Grmela, jednatel

Rok se s rokem sešel, nastává zima a my rybáři máme prostor 
k bilancování uplynulé rybářské sezóny. Na našich obecních ryb-
nících Dlouhý a Šutrkol hospodaříme již sedmý rok. V roce 2016 
mělo sdružení 130 členů, ze kterých bylo 19 dětí, 6 žen a 105 mužů 
ze Zaječí a okolí. Na začátku letošního roku si členové Rybníkářů 
zvolili ze svých řad členy výboru sdružení, prodiskutovali problémy 
a slabé stránky, odsouhlasili nutné změny stanov a změnu názvu 
z občanského sdružení na zapsaný spolek tak, jak nám nařídila 
legislativa. Začátek každého roku je sice o schůzování, ale naštěstí 
jen ten začátek. 

S příchodem jara začala rybářská sezóna spojená s lovem ryb a po-
bytem v přírodě, stejně jako s prací kolem rybníků a údržbou břehů. 
Od dubna do října jsme sekali trávu, likvidovali náletové dřeviny a 
udržovali zařízení obou rybníků. Podařilo se nám za významného 
finančního přispění obce přebudovat nefungující zemní sádky na 
výtažník umožňující odchov plůdku nebo násady, který čeká na svůj 
první výlov. Vedle údržby byl naší hlavní činností chov ryb. První 
násada k doplnění rybí obsádky doputovala do Zaječí již v průběhu 
měsíce dubna z Rybníkářství Pohořelice. Nasadili jsme hlavně nej-
žádanější kapry v lovné velikosti, líny, candáty a štiky. Kapry jsme 
pak vzhledem k jejich popularitě dosazovali v průběhu celého roku. 
Zejména před plánovanými soutěžemi.

Rybářské soutěže jsme na našich rybnících uspořádali v uplynulém 
roce dvě. Dne 20. 8. se konaly na Dlouhém již 7. tradiční závody 
žen pod hlavičkou našeho spolku. Nelítostného souboje o pohár 
a hodnotné ceny se zúčastnilo 25 závodnic. Jeho vítězkou se stala 
paní Darina Zajícová s počtem 213 bodů, za ní se umístila paní 

Lenka Pátková se 72 body, která zároveň ulovila největší rybu a na 
3. místě se umístila paní Bohumila Petrásková s 58 body. Všechny 
závodnice byly za svoji účast odměněny opět tradičním hrnečkem. 
Druhou soutěží byly závody dětí, které se konaly 21. 8. rovněž na 
Dlouhém. Přes velmi nevlídné počasí se na start závodu dostavilo 18 
statečných dětí, které v chladu a dešti trpělivě čekaly na každý záběr. 
Soutěž byla vzhledem k podmínkám předčasně ukončena po třech 
hodinách a vítězem s 53 body se stal Kuba Mádl, přemožitel jediného 
kapra závodu. Dospělí muži soutěžili také, ovšem v zahraničí, kde 
úspěšně reprezentovali naši obec. Pan Stanislav Veverka se umístil na 
3. místě při lítém, ale přátelském souboji se slovenským Kostolištěm.

Kromě aktivního odpočinku členů sdružení a občanů naší obce 
slouží výborně zaječské rybníky i k propagaci obce. V průběhu zimy 
byl opět z pověření hospodáře provozován oblíbený odlov ryb pod 
ledem, ke kterému se sjíždí rybářská veřejnost z celé Moravy. Vý-
znamnou propagací obce je také terénní praktická výuka posluchačů 
Agronomické fakulty Mendelovy univerzity a Fakulty veterinárního 
lékařství VFU v Brně probíhající pravidelně v květnu na rybníku 
Šutrkol. Zkrátka je o nás slyšet. Však zkuste do vyhledavače zadat 
Rybníkáři Zaječí.

Péče vložená do našich vod a rybích obsádek se nám mnohonásob-
ně vrací v podobě neopakovatelných okamžiků prožitých u vody a 
radosti v očích našich dětí. V době plné stresu, spěchu a nejistoty 
je sportovní rybolov tím nejlepším způsobem odpočinku. A pokud 
tímto způsobem odpočíváte u některého z našich rybníků, dočkáte 
se jistě příjemných a nezapomenutelných zážitků stejně jako se pan 
Lutonský dočkal na Dlouhém sumce o délce 171 cm, a to nezapo-
menutelné je, nebo ne? Děkujeme Zastupitelstvu a Radě obce Zaječí 
za spolupráci, přízeň a podporu. 

Petrův zdar!



18

Stanovisko finančního výboru Rady obce k článku 
pana  Josefa Ševčíka

Ing. Aneta Kleiber Nosrätiová - předsedkyně finančního výboru

Přehled výše obecních příspěvků poskytnutých TJ Sokol Zaječí: 
r. 2013 - provoz 150 tis. Kč
r. 2014 - provoz 150 tis. Kč + pořízení čerpadla ve výši cca 22 tis. Kč
r. 2015 - provoz 180 tis. Kč + příspěvek na almanach, výměna bojlerů 

a oprava traktoru cca 55 tis.Kč
r. 2016 - provoz 150 tis. Kč + oprava vrtu na závlahy, nové čerpadlo 

a alarm cca 180 tis. Kč

Rozhodně tedy nedochází ke krácení nominální výše příspěvků a 
s ohledem na výši míry inflace nedochází ani k poklesu reálné výše 
příspěvku. V porovnání s příspěvky ostatním institucím a spolkům 
je TJ Sokol po ZŠ a MŠ největším příjemcem obecních příspěvků.

Údržba areálu: Od 1.1.2017 bude mít obec nově zřízenou pozici 
Správce, který bude mít na starost péči o sportovní areály obce, tedy 
i areál TJ Sokol. O tomto byli zástupci TJ Sokola informováni na jed-
nání dne 3.11.2016 a vyzvání ke spolupráci při stanovení povinností 
a úkolů pro tohoto zaměstnance.

Investice do sportovního areálu: Nad rámec příspěvků TJ Sokol 
obec investuje do areálu nemalé prostředky (např. v roce 2008 obec 
investovala do nových závlah 726 tis. Kč; v roce 2009 zafinancovala 
doplatek elektřiny ve výši cca 188 tis. Kč a v roce 2011 to bylo cca 
34 tis. Kč; v roce 2015 hradila výměnu bojlerů v kabinách a opravu 
sekačky ve výši cca 37 tis. Kč a v roce 2016 investovala do pořízení 
alarmu do kabin a nákup nového čerpadla ve výši cca 47 tis. Kč). Na 
rok 2017 je plánovaná investice do dobudování zázemí pro pořádaní 
kulturních akcí ve výši 1,5 mil. Kč (zastřešení + budova u vstupu) 
a oprava oplocení mezi hlavním a vedlejším hřištěm + vybudování 
přístřešku za kabinami ve výši 100 tis. Kč.

Nájemné: 1 Kč ročně - cena zohledňuje to, že nájemce o areál pečuje.

Z výše uvedeného tedy vyplývá, že si Obec činnosti TJ Sokol Zaječí 
váží a toto se odráží i v podpoře, která je spolku i areálu pravidelně 
věnována. Nicméně je na každém spolku, aby využil všech možností 
financování, které má k dispozici, a nespoléhat se pouze na finanční 
podporu ze strany obce. TJ Sokol má, tak jako všechny jiné spolky 
a instituce, možnost žádat o dotace u příslušných orgánů, jako např. 
u Ministerstva mládeže, školství a tělovýchovy v rámci programu 
„STÁTNÍ PODPORA SPORTU NA OBDOBÍ 2017-2019“. 

Vlk se nažral, koza zůstala celá

Josef Ševčík

Při sestavování obecního rozpočtu mají možnost spolky, sdružení 
či jiné různé organizace v obci požádat o příspěvek na činnost. Ka-
ždoročně to dělá i Tělovýchovná jednota Sokol a zpravidla vždycky 
něco dostane. Rok od roku je to ale méně, a letošních 150 tisíc 
korun je asi o sto tisíc méně než Sokol žádal a nutně potřebuje na 
bezproblémový chod spolku. Dostali jsme, co jsme dostali, a máme 
být rádi, že jsme vůbec něco dostali, zní od těch, kteří si myslí, že 
nám dávají milodary. Taky jsme nemuseli dostat vůbec nic. Správné? 
Nebo trochu krátkozraké stejně jako názor, že si nějak poradíme.

Co je to vlastně obec? Sdružení občanů, kteří v ní žijí, pracují, tan-
cují, zpívají, vinaří, rybaří a v neposlední řadě i sportují.  Bez toho by 
obec prakticky neexistovala, a proto by si obec měla všechny, kteří se 
snaží v obci šířit kulturu, sport či cokoliv dobrého pro blaho občanů, 
hýčkat. Co by za to v jiných obcích dali, kdyby se jim po hřišti něko-
likrát týdně i o víkendech prohánělo za balonem na 30 mládežníků, 
kterým se někdo poctivě věnuje?  Máme těm klukům zítra říct, že 
nemáme peníze na provoz a poslat je domů k počítačům?  V Zaječí 
je dnes  Sokol se svými 150 členy, z toho z jedné třetiny jsou mlá-
dežníci, jednoznačně nejpočetnějším spolkem. Organizovaný fotbal 
tady loni oslavil sedmdesátku a při pohledu na hřiště plné malých i 
dospělých fotbalistů je nadmíru jasné, že by bylo nezodpovědné něco 
takového, jak říká klasik - pro pár špinavých zlaťáků - rušit. Proč 
hned rušit? Protože Sokol  si nemůže dovolit hospodařit jako třeba 
náš  stát, který si sestavuje rozpočet s deficitem. Náš rozpočet musí 
být minimálně vyrovnaný. Kde tedy těch zbývajících 100 tisíc korun 
vzít?  Z řad některých členů zaznívá názor, že by se měl zvýšit členský 
příspěvek, který je nyní 200 korun ročně.  Je nás 150 a když dá každý 
ročně tisíc korun máme na kontě 150 tisíc a jsme z nejhoršího venku. 
Má to něco do sebe, řekne si jeden, načež druhý zákonitě oponuje, 
že je to moc peněz. Co když budou oba rodiče členy Sokola a jejich 
dva kluci budou chtít hrát fotbal. Vytáhnout z rodinného rozpočtu 
čtyři tisíce korun na fotbal, když je třeba peněz na fůru jiných, možná 
mnohem důležitějších věcí? Za čtyři tisíce mají kluci nový tablet a 
nemusí nikam chodit. Budou sedět doma u počítače, hrát si a kdo si 
hraje, nezlobí. Takže proto se při diskuzi na toto téma zdůrazňuje 
otázka, proč by měl  šestiletý kluk za to, že chce reprezentovat svoji 
obec, platit sto, dvě stě, pět set či tisíc korun? Není tak trochu povin-
ností obce postarat se o to, aby obyvatelé měli možnost kulturního, 

společenského a v neposlední řadě i sportovního vyžití. Neměl by 
si každý ze zastupitelů naší obce  tak trochu sáhnout do svědomí a 
zamyslet se nad tím, co pro své občany v této oblasti obec dělá. Ano, 
dává třeba Sokolům 150 tisíc korun. Ale na co ty peníze obec dává? 
To nejsou peníze pro fotbalisty. To si jen obec z fotbalistů udělala 
hodně laciného údržbáře svého majetku.  Celý areál s fotbalovým 
hřištěm včetně zrekonstruovaných kabin (na rekonstrukci si fotba-
listé sehnali dotaci 3,2 milionu korun) je obecním majetkem, který 
má Sokol dlouhodobě v pronájmu. Proč si někdo stále myslí, že je to 
povinnost Sokolů starat se za almužnu o celý areál? Proč to nedělá 
obec? Vybrala by si peníze na vstupném, které nestačí ani na zapla-
cení rozhodčích, prodala by si nějaké to pivko, cigáru aby měla tři 
stovky na cesťák klukům, kteří do Zaječí za fotbalem dojíždějí.  Na 
místo toho, aby obec v tomto směru  svou pasivitu dokázala zmírnit 
tím, že alespoň přispěje těm, kteří se snaží dělat v obci kulturu či 
sport, pošle je víceméně k čertu. Pro mě nepochopitelné, pro jiné asi 
normální tak, jako že je v Americe prezidentem Trump.

Snad každý, kdo má svůj domek a k tomu i kousek  zahrady, moc 
dobře ví, jaká je to roční investice udržet vše v provozuschopném 
stavu. My se za těch 150 tisíc korun musíme starat o obecní  budo-
vu kabin (elektřina, voda, sem tam prokopnuté dveře rozzuřeným 
hráčem hostů, sem tam rozbité okno zlodějem atd.) musíme sekat, 
hnojit a zavlažovat trávník, musíme platit údržbu závlah, musíme se 
starat o celé okolí kolem fotbalového hřiště. To vše někdo musí dělat 
a zadarmo to dnes dělat nikdo nebude. Tím pádem je po penězích a 
to jsme ještě neobuli kopačky. Kolik že to teda obec dává na fotbal? 
Ať počítám jak počítám, výsledek mám nula. Kde ale vzít peníze na 
běžný provoz – rozhodčí, sítě, míče, lajnování, praní dresů, cestovné, 
odměnu trenérům mládeže  atd.? Najít bohatého sponzora, když doba 
štědrých sponzorů je nenávratně pryč, je utopie. Ano něco vyděláme 
na hodech, ale to nestačí. Mám obavu, že pokud se na obci neprobudí, 
mohlo by to na dolním hřišti za nějaký čas dopadnout jako na tom 
horním. Nebude se o něj mít kdo starat. Pokud to ovšem není někoho 
cíl, aby to tak dopadlo a obec ušetřila 150 tisíc korun. Možná by nám 
zástupci obce mohli prozradit kolik stojí roční údržba areálu školního 
hřiště. Od toho by pak mohli odvíjet svůj postoj k fotbalistům. Možná 
by ale jen stačilo zajet do sousedních Rakvic a zeptat se proč je nutné 
v Rakvicích do fotbalu dávat několik stovek tisíc korun ročně. Jsem 
si jist, že by dostali fundovanou odpověď. Nechápu, proč má pořád 
někdo potřebu ničit to, co normálně funguje. 

Tento článek je ryze mým subjektivním názorem.
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Florbalový turnaj v Zaječí

Paolo Isajský

V sobotu 10. prosince 2016 se v tělocvič-
ně Základní školy v Zaječí konal Vánoční 
benefiční florbalový turnaj, jehož finanční 
výtěžek (příjem ze startovného, vstupného 
a odpolední afterparty v restauraci Zaječský 
šenk) ve výši 6 780,- Kč pořadatelé věnova-
li Fondu ohrožených dětí Klokánek Brno. 
Akce se zúčastnilo šest družstev - celkem 36 
nadšených hráčů. Zvítězilo družstvo KOZLŮ 
před „Partou HIC“ a na třetím místě skončili 
hráči Kappa.

S novým logem na dresech 
do nové sezóny

Milan Hasilík

Sezóna stolního tenisu okresního přeboru je 
v plném proudu. Do nové sezóny jsme vstou-
pili v nových dresech, které nám sponzoroval 
p. R. Žďárský z Vinařství U Kapličky, touto 
cestou mu za všechny členy oddílu děkuji.

S postupujícím místem do vyšší třídy sou-
těže se náš oddíl „A“ rozkoukává a čerpá 
zkušenosti od zkušenějších soupeřů. Všichni 
věříme, že s přibývajícími soutěžními koly 
budou i nám body v soutěži přibývat.

Oddíl „B“ bojuje o krásný střed tabulky 

v okresním přeboru, stejně jako oddíl dorostu.
Zpět do mateřského oddílu se vrátil po tří-

letém působení v Šitbořicích pan František 
Hanák st., který své sportovní zkušenosti 
předává svým spoluhráčům v oddíle. S nad-
šením a radostí se ujal trénování dorostu, kde 
se objevují první zdárné výsledky.

Na sklonku prázdnin jsme uspořádali III. 
ročník turnaje v minigolfu pro mladší pří-
znivce tohoto sportu. Všichni účastníci byli 
odměněni sladkostí, občerstvením a nejú-
spěšnější získali medaile. 
Vítězem se stala Eliška Létalová, druhá byla 

Klára Kleinová a třetí místo obsadila Klára 
Babáčková. Odměny do turnaje jsme získali 
od obce Zaječí a p. Hiadlovské s rodinou, 
tímto jim děkujeme.

V podvečer byl na řadě III. ročník turnaje 
družstev v minigolfu o putovní pohár obce 
Zaječí. Rád bych poděkoval našemu sou-
sedskému oddílu Rakvice, který svým spor-
tovním nadšením a elánem vyprovokoval 
všechny účastníky k výborným  výsledkům. 

S úsměvem ve tvářích jsme končili turnaj 
ve večerních hodinách, následovalo vyhlášení 
vítězů. Nejlépe se umístilo družstvo s názvem 
Fukeři ve složení Jiří Zhejbal, Kamil Klein a 
Dušan Létal. Nejlepším golfistou s nejmen-
ším počtem úderů se stal Kamil Klein. Ceny 
vítězným družstvům předala starostka obce 
Jana Hasilíková. Rozcházeli jsme se s dobrým 
pocitem z uskutečněné akce. Mrzí nás, že o 
tento druh oddychového rekreačního sportu, 
je z řad místních občanů malý zájem. Nejde 
přece o vítězství, jde o to, že se potkáme a 
společně strávíme příjemné odpoledne a 
večer. Sponzorem turnaje byla p. Hiadlovská. 
Děkujeme! 

V závěru chci poděkovat a popřát mnoho 
sportovních úspěchů svým svěřencům. Děkuji 
zastupitelstvu obce za poskytnutí finanční 
dotace na podporu sportu v obci a vedení 
ZŠ Zaječí, které nám umožňuje v prostorách 
tělocvičny provozovat naši činnost.

Pozvánka
v pondělí dne 26.12.2016 v 9.00 hodin 

pořádá SK Zaječí, oddíl stolního tenisu

ŠTĚPÁNSKÝ TURNAJ
ve stolním tenisu ve čtyřhrách. 

Prezence v 9.00hodin, zápisné pro účastníka 150,-Kč. 
V ceně je trampská klobása, pivo, limo, káva. 

Ceny jsou zajištěny.

Vánoční turnaj ve stolním tenise pro žáky

Milan Hasilík

V sobotu 17.12.2016 se v tělocvičně ZŠ uskutečnil pro žáky školy tradiční vánoční turnaj ve stolním tenise.
Turnaje se zúčastnilo 12 žáků, všichni za své sportovní výkony dostali odměnu a občerstvení.
První místo vybojovala Klára Kleinová, druhé místo patřilo Františku Hanákovi a na třetím místě skončil Matěj Krčka.
Všem účastníkům děkuji za jejich sportovní výkony a těším se na další turnaj.
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Fotbal v Zaječí - podzim 2016

Bohdan Baláš, předseda spolku TJ Sokol Zaječí

A mužstvo
Po odchodu klíčových hráčů (Luděk Kubiš ml., Adam Havlena a 

Jaroslav Valenta) se v týmu nepodařilo navázat na loňské přesvědči-
vější výkony, tudíž stav v tabulce vypadá tak, jak vypadá. Nicméně 
jak praví staré přísloví „zajíci se počítají až po honu“. Áčka se ujali 
Lukáš Bidmon s Luďkem Kubišem st. Tým doplnili na začátku 
sezóny Jakub Rozsypal, Libor Hořák z Milovic a také hráči ze za-
ječského B týmu. V průběhu sezóny pak naskočil do sestavy střední 
záložník Pavel Smital z Brna. Čtyři zápasy před koncem podzimní 
části sezóny se po zranění kolene vrátil do sestavy Přemysl Pálka. 
Z dorostu tým také doplnil David Kuba. Víťovi Ševčíkovi přejeme 
brzké uzdravení po operaci kolene.

B mužstvo
I přes velkou bojovnost to v současné době zkrátka není ideální. 

Buďme optimisti a doufejme, že se hra v jarní části zlepší. 

Přípravka mladší a starší
Tato soutěž se Okresním fotbalovým svazem nezveřejňuje. Děku-

jeme všem trenérům a rodičům za skvělou podporu a práci s našimi 
nejmenšími.

Zdroj: Statistiky a tabulky https://souteze.fotbal.cz/

Okresní soutěž st.žáci, sk. B
Z bojovné hry našich nejmenších můžeme mít velkou radost. Roste 

nám zde další generace, na kterou buďme právem hrdí.

Nejlepší střelci A 
mužstva: 

Marek Pešta - 6 
branek, 

Přemysl Pálka, 
Luboš Kuba a Lu-
káš Protivínský - 2 
branky

Střelci OS st.žáci, sk. B:
Sebastián Herůfek – 11 branek
Nikolas Havlena – 3 branky 
Tomáš Pátek, David Macálka, Mikuláš 

Strýček, Filip Foretta, Jakub Masař, Miloš 
Mikulica – všichni po 1 brance

Nejlepší střelci B mužstva:
Igor Štefka a Bohdan Baláš - 3 branky

Fitklub

Milan Novák

Máme velikou radost, že se 
stále scházíme, i když mnohdy 
s výpadky, zacvičit si, protáh-
nout tělo a získat informace o 
tom, jak být zdravý a ve výborné 
fyzické kondici. Těší nás, že mnozí, kteří své zdraví a 
kondici pevně uchopili do svých rukou, tak mají krásné 
výsledky. Ať už je to formování postavy, snížení váhy 
a tuků v těle, získání energie, větší síly a pohody, nebo 
uzdravení některých neduhů a nemocí. Proto se těšíme na 
další „fitkluby“ a další nové adepty na zdravý životní styl.

Dvacetčtyřka v logu značí, že naše tělo pracuje 24 
hodin denně a proto je fajn mu věnovat péči také 24 
hodin denně. Mnohým lidem se tak změnilo nejen jejich 
zdraví, fyzička, ale i život. Pociťujeme prosperitu ve 
všech odvětvích našeho života. Těšíme se i na všechny 
ty, kteří nás zatím třeba jen sledují a odhodlávají se 
přijít. Pro ně máme vzkaz: Přijďte! Vaše tělo je to 
jediné místo, ve kterém budete žít po celý život a vaše 

zdraví máte jen jedno. Stud, obavy apod., jsou jen brzdou ve vaší 
prosperitě. Přijďte se odbrzdit. Do nového roku přejeme všem, nejen 
„fitklubákům“, pevné zdraví a výbornou kondici. Pro život, sport i 
zábavu. Facebook/24FitKlub Zaječí

Poděkování

František Dobeš

Jménem redakční rady „Radničních listů“ děkuji všem, jak tradič-

ním, tak novým autorům článků tohoto čísla zaječského zpravodaje 
a současně bych chtěl také požádat o Vaše další příspěvky, podněty 
i názory do následujících čísel „Radničních listů“. 

Přeji krásné Vánoce, pohodu a zdraví v novém roce!
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Zaječské mladé víno 2016

Za spolek Vinaři Zaječí Jaroslav Nosräti

Sobotní ráno slibuje krásný den, sluníčko se klube z ranního oparu 
a po předchozím větru ani památky. Lidé se prochází dědinou a jejím 
krásným okolím a užívají si krásného podzimního dne. Přijelo jich 
dnes 5.11.2016 skoro tři sta, aby se zúčastnili třetího ročníku „Zaječ-
ských mladých vín“. Je jich trochu méně, než v předchozím ročníku, 
ale vzhledem k tomu, že příští týden bude probíhat Festival otevře-
ných sklepů hustopečského regionu, kterého se účastní i Zaječí, jsme 
s návštěvností spokojeni. Jedenáct zaječských vinařů otevírá svoje 
sklepy s úderem čtrnácté hodiny. Pro návštěvníky jsou připravená 
vynikající mladá vína ročníku 2016 a kulinářské speciality. Zaječská 
vína si návštěvníci pochvalují tak, jako i na ostatních akcích pořá-
daných spolkem „Vinaři Zaječí“. Díky kvalitě těchto vín a přátelské 
atmosféře si získaly „Zaječské otevřené sklepy“ i dnešní „Zaječská 
mladá vína“, mnoho skalních příznivců, jejichž řada se neustále 
rozšiřuje. Návštěvníci korzují od vinařství k vinařství, v každém 
na ně čekají selské svačinky, aby mladé víno bylo čím zakousnout 
a aby alkohol nezmohl jejich odhodlání obejít všechny sklepy. Mají 
před sebou šest vinařství, pět vinných sklepů a mnoho krásných a 
letos obzvlášť voňavých vzorků mladých vín. K příjemné atmosféře 
přispívá již tradičně Mužáci z Ladné. Návštěvníci postupně navštěvují 

Vinařství Buchta, Sklep u Kadleců, Modrý sklep, Vinařství Novák, 
Vinařství u Čermáků, Vinařství Pavlica, Vinařství Herůfek, Sklep u 
Krčků, Pura Vida, Vinařství Vajbar a Vinařství Nosreti. 

Večerní chlad už většina návštěvníků nevnímá, rozesmátí se pře-
souvají do vinařství, které mají po ukončení akce v 19 hodin večerní 
program. Je to novinka, ale po loňském šoku, kdy se večer do vinařství 
Nosreti nahrnulo na večerní program na 300 lidí, už nechceme nic 
podobného riskovat. Dnes má večer otevřeno svoje posezení šest 
vinařství, kde je kapacita více než dostatečná. K dispozici je cimbá-
lová muzika ve Vinařství Nosreti, večerní degustace vín Vinařství 
Vajbar v osobním provedení pana Vajbara, zábavný večerní program 
pana Ševčíka v Pura Vida, vystoupení bratří Herůfků ve vinařství 
Herůfek, či domácí posezení při harmonice ve vinařství u Buchtů. 

Jediný problém s pracnější volbou Krále mladých vín je vyřešen 
nepijící motospojkou a tak může být v průběhu večera vyhlášen ve 
všech vinařstvích Král mladých vín 2016 a to MT z vinařství Nosreti. 
Ten zastoupil dvouleté kralování vín z Vinařství u Čermáků.

Pěkný den končí a pro nás pořádající „Vinaře Zaječí“ je důležité, 
že se návštěvníci akce usmívají a těší se na další ročník. Za to patří  
poděkování nejenom těm vinařům, kteří se spolupodíleli na této 
pěkné akci, ale také všem ostatním vinařům, kteří pomáhají šířit 
dobré jméno naši vinařské obce. A již nyní se můžeme těšit na „Za-
ječské otevřené sklepy“ dne 20. května 2017.

Ohlédnutí za „Kapličkou 2016“
a pozvání na košt 2017

PhDr. Marie Vlčková, tisková mluvčí ZO ČSZ

Krásný slunečný den a příjemná nálada provázely srpnovou slavnost 
roku 2016 u Kapličky sv. Floriána (zasvěcené také sv. Urbanovi a sv. 
Vavřinci). Úžasný výhled na Pálavu a vodní hladinu Novomlýnských 
nádrží na jedné straně a na druhé straně pohled na centrum naší obce 
a ke kostelu jako dominantě protilehlého kopce, tak charakteristic-
ké pro známou siluetu 
Zaječí, jsou již trvalou 
součástí oslav a jejich 
příjemnou i okouzlující 
kulisou.

Poprvé za dobu ko-
nání letního setkání 
se konalo v  novém 
termínu, v neděli 28. 
srpna 2016, i když 
název Svatovavřinec-
ká neděle zůstal jako 
symbolické vyjádření 
vděku patronu vinařů. 
Poslední neděle letního 
období před začátkem 
školního roku a po 
skončení nejen prázd-
nin, ale také většiny do-
volených, byla vybrána 
s představou, že bude 
více vyhovovat veřejnosti a přispěje k početnější návštěvnosti.

Jak zaznělo i v úvodním přivítání paní starostky, obec a setkání 
připravující a organizující zaječtí zahrádkáři-vinaři usilují o to, aby 
tato slavnost (která se od rekonstrukce Kapličky v roce 2008 stává 
novodobou tradicí v obci) byla především setkáním místních, sou-
sedů a známých, prostě hlavně Zaječáků, věnovanému tomu, co je 
v obci a kolem nás nového, aby byla určitým pozastavením se nad 
probíhajícím a uplynulým rokem.

Před každým setkáním - díky organizátorům - vedle stálého pevného 

posezení Kapličku obkrouží další stoly a lavice, nyní se objevily také 
lehké stany pro ty, kteří touží po stínu ve slunečných dnech, byly tu 
stánky s prodejem pohoštění, a pro nekomerční každoroční akci obcí 
připravené a zdarma dodané výborné koláčky a hlavně pult s víny 
našich zahrádkářů-vinařů, kteří také zdarma rozdávají a nalévají a 
vysvětlují a trošku se i chlubí. A spolu s vínem na začátku setkání 
od nich dostanete na památku překrásné sklenky s každoročním 
motivem a nápisem.

Na setkání samozřejmě nemůže chybět mše svatá s kázáním a upřím-
nými slovy požehnání 
obci a vinařům, cimbá-
lová muzika s pěvecky 
vyváženou skladbou 
lidovek i nábožných 
sk ladeb v  podá ní 
mužského sboru (opět 
letos Mužáci z Ladné), 
a následující možnost 
zpěvu, tance a povídá-
ní a volné zábavy s po-
hodou, které k setkání 
neodlučně patří.  Opět 
se pro nás všechny ote-
vřela vítaná příležitost 
sejít se sousedy, přáteli, 
vyslechnout slovo Boží, 
zaposlouchat se do me-
lodie a slov lidových 
písniček, případně 
zazpívat si s muzikou, 

posedět a promluvit si u místních vín. 

A protože vstupujeme do nového roku 2017, můžeme už nyní 
(za zahrádkáře - vinaře) popřát všem zaječským obyvatelům i přátelům 
obce to nejlepší a pozvat je na dvě akce v tomto roce, které (mimo 
řadu svých dalších aktivit) připravují pro veřejnost zahrádkáři- vinaři: 
oblíbený a žádaný velikonoční košt, tentokrát 15. dubna (na kterém 
se mohou svými vzorky pochlubit všichni přihlášení, stejně tak 
jako se mohou účastnit jejich hodnocení, jeho organizační přípravy, 
nemluvě o samotném dni koštu – vyhlášení vítězů, hudby a zábavy) 
a setkání u Kapličky, opět v srpnovém termínu roku 2017.
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Zhodnocení vinařského roku 2016

Vladimír Zborovský

O ročníku 2015 jsme hovořili jen v superlativech a někteří o něm 
mluví jako o ročníku století. V tom roce bylo 48 tropických dnů 
s teplotami nad 30°C, přičemž tím posledním dnem bylo 17. září 
2015. Tolik teplých dnů je v našich klimatických podmínkách vel-
mi neobvyklé. V roce 2016 bylo těchto dnů celkem 37. Poslední byl 
14. září 2016 s teplotou 32,2°C. V tomto měsíci bylo překvapivě 9 
tropických dnů (v roce 2015 jen 2 dny). Letošní léto mělo příjemný 
průběh s malým výskytem extrémních teplot. Vysoké teploty jen 
lehce přesahovaly třicetistupňovou hranici a výjimečně atakovaly 
35°C. Tropické teploty byly rovnoměrně rozloženy od 19. června až 
do poloviny září. I v chladnějších letních dnech bylo kolem 25°C. 
Poslední období deseti dvaceti let se někdy projevuje přesahem 
tropického léta do měsíce září. Tento fenomén se dříve téměř vůbec 
nevyskytoval. Naši dědové a otcové nepamatují, že by se v září dalo 
venku koupat. Před několika desetiletími to býval problém i v srpnu. 
Rčení „Svatá Anna chladno zrána“ až na výjimky platívalo. Jen pro 
připomenutí svátek svaté Anny je 26. července, což poslední roky 
bývá uprostřed velmi teplé periody. Průměrná teplota za rok 2015 
činila 11,8 st.C s úhrnem 281 mm srážek, s minimální teplotou -5,6 
st.C (7.ledna 2016) a maximální 39,6 st.C (12.srpna 2016). V roce 2016 
byla průměrná teplota 11,7 st.C s 444 mm srážek (do 13.prosince 
2016) s maximální teplotou 35,3 st.C (11.července 2016) a minimální 
-12,5 st.C (22.ledna 2016). 

V loňském roce pršelo spíše výjimečně oproti letošnímu vlhčímu 
roku. Právě vlhkost vzduchu a časté ovlhčení listů přinášelo v letoš-
ním roce velké starosti vinařům z hlediska plísňových chorob. Toto 
jsme v roce 2015 nepoznali, protože bylo neustále velké sucho. Nej-
prve se počátkem prázdnin projevovalo padlí révy, neboli OIDIUM 
(Uncinula necator lat.) na bobulích o velikosti malého hrášku. Tato 
choroba se pro neznalé projevuje v podmínkách s vyšší vzdušnou 
vlhkostí, ale jen s minimem nebo s vůbec žádnými srážkami. Ten kdo 
nepodcenil ochranu, tak mohl být relativně v klidu. O něco horší a 
silnější tlaky byly způsobené další významnou a úrodu ohrožující 
chorobu Peronosporou révy vinné, neboli plísní révovou (Plasmopara 
viticola lat). Jen pro zajímavost, obě choroby se do Evropy ještě spolu 
s mšičkou révokaz, dostaly postupně až zhruba ve druhé polovině 
a koncem devatenáctého století. Navíc se  tyto plísňové choroby se 
mohou projevit na listech, květech i hroznech a vypadají pro laika 
dost podobně. Peronospora se projevuje v období, kdy jsou listy 
významně ovlhčovány deštěm nebo rosou. Pro tyto choroby jsou 
navíc nejpříznivější teploty kolem 20 – 30 st.C, což bylo v roce 2016 
splněno. K tomu se přidaly občasné deště, ve formě především velmi 
častých drobných přeháněk. Tyto srážky byly tak malé, že mnohdy 
nešlo ani zaznamenat jejich množství. Kombinace těchto podmínek 
umožňovala rozvoj plísně révové (Peronospoře), a to od druhé polo-
viny července do začátku září. Opět ten kdo pravidelně a důsledně 
ošetřoval proti chorobám, ať konvenčně nebo ekologicky, tak byl 
ušetřen ztrátám na úrodě. Ve vinohradech se špatným ošetřením 
se choroba naplno projevila a způsobila plesnivění a zasychání listů. 
Vyskytly se vinice, kterým v době vegetace spadly všechny listy a 
zůstaly jen plesnivé hrozny na letorostech. Dokonce i odolné, rezis-
tentní tzv. PIWI odrůdy poškozovala plíseň révová, a to především 
v málo vzdušných lokalitách. 

Po zhodnocení letošního léta se dostávám zpět k zahájení vegetač-
ního období, které nebylo pro vinnou révu ve všech oblastech příliš 
šťastné. Aby réva začala rašit, musí být teplota půdy vyšší než 10 
st.C. Jaro zahájilo sezónu velkým teplem, 31. března bylo 22,3 st.C 
a 5. dubna až 25,4st.C. Následně se však prudce ochladilo a teplota 
klesla asi na pět dnů pod 10st.C. Oteplení následovalo až ve druhé 
dekádě dubna, kdy i réva začala rašit. Mezi 26. a 29. dubnem opět 
celkem zdárný vývoj růstu révy narušily noční mrazy. Podle me-
teorologické stanice ve Velkých Pavlovicích u Šlechtitelské stanice 
se vyskytl největší mráz, a to mínus 1,5st.C 29. dubna ve 4.45 hod. 

Mráz nebyl všude stejný, někteří lidé naměřili ve svých zahradách i 
mínus 4st.C, jinde, například ve vyšších polohách nebyl mráz vůbec. 
Například na meteostanici ve vinohradech v trati Štarvická ve Velkých 
Pavlovicích, která je položena výše, byla naměřena minimální teplota 
26. dubna plus 1,7st.C (26.4.). Rozvinuté pupeny révy s nárůstem 
prvních listů v nižších polohách zmrzly. V našem vinařství udělal 
mráz škody na dvou hektarech, kde zmrzlo 90 % rozvinutých oček 
drobných lístků. K našemu překvapení v těchto vinohradech byla 
úroda pouze o třetinu nižší než v dobrých letech. Ukázala se vysoká 
regenerační a adaptabilní schopnost révy vinné. Ze záložních spících 
pupenů (podoček) dokázala vytvořit dostatečnou zelenou plochu listů, 
která je velmi důležitá pro cukernatost i kvalitu a zajistí tak následnou 
solidní úrodu. Vzhledem k příznivým teplotám koncem jara, během 
léta a v září réva dohnala dvoutýdenní zpoždění způsobené novým 
růstem letorostů z podoček po zmrznutí pupenů. 

Ročník 2016 byl pro révu vláhově příznivý, teplotně optimální a dal 
velmi pěkná bílá vína, s příjemnou aromatikou, bez hořčinek (ty se 
projevovaly v suchém roce 2015). Červená vína jsou velmi vydařená 
zejména u odrůd rannějších. Pro vytvoření „velkých“ červených vín 
s „jižním temperamentem“ u pozdnějších odrůd (např. odrůdy An-
dré, Cabernet Sauvignon atp.) bychom potřebovali ještě více slunce. 
To by se v roce 2016 mohlo podařit nebýt opět prudkého ochlazení 
počátkem října, kdy 1. 10. 2016 bylo 25st.C, ale již 4. 10. jen necelých 
14st.C. Další dny jen mezi deseti až dvanácti stupni a nad 15st.C se 
teplota později v říjnu přehoupla jen čtyřikrát a slunečního svitu 
bylo poskrovnu.  

O vínu ročníku 2016 budeme určitě hovořit v dobrém. Soudit ho 
však budeme raději až v zimě, po jeho vyčištění. Vína se zdají vyrov-
naná, vyzrálá a velmi kvalitní. Platí to hlavně, jak již bylo uvedeno, 
především u bílých, růžových, některých červených a také o klaretu 
(bílá vína vznikající lisováním celých modrých hroznů). Obecně však 
i nadále platí, že jak se vinohradník o hrozny postaral ve vinohradu, 
taková má vína ve sklepě. Redukcí sklizně, správnou agrotechnikou, 
provzdušněním keře, částečným odlistěním a výživou můžeme 
podstatně ovlivnit vyzrálost hroznů i v méně příznivých letech. 
Takže letos se můžeme setkat s vynikajícími červenými víny, tak i 
s víny, u kterých si řekneme, že kdyby hrozen visel ve vinici o dva 
týdny déle, tak by se při slunečném a teplém počasí, mohlo jednat o 
tzv. „velká červená vína“. V každém případě máme téměř za sebou 
výborný, nepříliš problematický ročník. A oproti rokům 2010, 2013 
a 2014, kdy červeným vínům chyběla vyzrálost a bílá potřebovala 

„více času“ se letošní ročník zařadí k těm výborným, které byly v po-
sledních dvou dekádách například v letech 1997, 1999, 2000, 2002-7, 
2009, 2011-12 a 2015. 

Buďme vděčni za to, co nám bylo dáno. Chybělo málo a jarní mrazy 
nám mohly způsobit daleko větší škody. Je třeba také poznamenat, 
že již delší dobu máme zimy poměrně teplé a  jistě si mnozí ještě 
pamatují lokální zmrznutí celých vinných keřů, a to až ke kořenům, 
jak tomu bylo v zimě roku 1985. 

Musíme poděkovat za teplé počasí a za vláhu po loňském velkém 
suchu. Ve starosti o vinohrad musí být kus pokory před přírodou a 
vyšší mocí. Každý rok je jiný a vinohradník se tomu musí přizpů-
sobit a brát okolnosti, které nemůže ovlivnit tak jak jsou. Ve shodě 
s básníkem Janem Skácelem je vinařství a vinohradnictví „krásná 
dřina k uzoufání“. Již teď chovejme naději k ročníku 2017. 

 
Použité zdroje:
Štěpán Malát (21.9.2016): http://svobodneforum.cz/rocnik-2016-ve-

-vinech-mame-se-na-co-tesit/; 
Meteorologické záznamy - rok 2015: http://www.meteo.jankovic.

cz/zaznamy/rok-2015/    
Meteorologická stanice Velké Pavlovice: Pavloušek, P. (2016). Vývoj 

ve vinicích po jarních mrazech. 
http://www.vinarskepotreby.cz/vyvoj-ve-vinicich-po-jarnich-mra-

zech
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Myslivecká střelnice Myslivecká chata

Svatovavřinecká neděle u „Kapličky“

„Zaječáci“ na Spartě

ZŠ první třída - slavnost slabikáře

Cyklovýlet - dopravní výchova

Minigolfový turnaj  SK Zaječí
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VÁNOČNÍ  
KONCERT 

Vystoupí 

Břeclavský komorní orchestr 
v kostele sv. Jana Křtitele v Zaječí. 

30. 12. 2016 v 18.00 hodin 
Vstupné je dobrovolné, výtěžek koncertu bude 

věnován nadaci Dobrý anděl. 

Na tento úžasný zážitek Vás srdečně zve kulturní 
komise obce Zaječí. 

Z dalších plánovaných akcí ještě připomínáme:

Na Štědrý den bohoslužba na oslavu 
Narození Božího Syna Ježíše Krista

24. 12. 2016 od 19.15 v kostele Sv. Jana Křtitele.

Štěpánský turnaj ve stolním tenise - čtyřhrách
v neděli 26. 12. 2016 od 9.00 hodin.

Tradiční ochutnávka vína 
v sobotu před Velikonocemi 15. dubna 2017. 

Již čtvrté „Zaječské otevřené sklepy“
v sobotu 20. května  2017.

Noc kostelů v pátek 9. června 2017.

Zimní vinohrady

Opravená ulice Domky

Účastníci vánočního turnaje ve stolním tenise


